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ساخت و بهره برداری ۳۸ پروژه راهداری 

گروه خبر// فرماندار شهرســتان بندرعباس طی 
نشستی با مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
استان هرمزگان و با حضور بخشداران، روند اجرایی 
پروژه های راهداری و راه روستایی در شهرستان 

بندرعباس را بررسی و پیگیری کرد. 
  به گزارش خبرنگار دریا ، حبیب بهادری فرماندار 
شهرستان بندرعباس طی نشستی با عباس شرفی 
مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان 

هرمزگان و با حضور بخشداران اظهار کرد: گسترش 
زیرســاخت های جاده ای شهرستان بندرعباس با 
مساحتی در حدود ۱۲۵ کیلومترمربع و تقسیمات 
کشــوری ۶ بخش، ۱۳ دهســتان و ۷ شهر امری 
 ضروری اســت کــه رویــه اداره کل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای استان هرمزگان در همکاری 
و مســاعدت بخشداری ها و دهیاری ها در توسعه 
و نگهداری راه ها قابل تقدیر اســت.حبیب بهادری 

درخصوص پــروژه های راهداری تصریح کرد: در 
شهرستان بندرعباس ۳۸ پروژه راهداری در مرحله 
ساخت و بهره برداری است که تکمیل پل سرخنگی 
در محور شــمیل _ حســنلنگی در ماه گذشته به 
همت راهداری و حمــل و نقل جاده ای تکمیل و 
با حضور اســتاندار بهره برداری شد.وی افزود: در 
 برنامــه اجرایی اداره کل راهــداری و حمل و نقل 
جاده ای اســتان هرمزگان تکمیل ۲۵ پروژه نیمه 
 تمام راه روستایی شهرســتان بندرعباس به طول 
۱۱۶ کیلومتر است که اجرای آسفالت ۵۰ کیلومتر 
در سال جاری هدف گذاری و تاکنون ۳۵ کیلومتر 
عملیاتی شده است و مابقی آن تا پایان سال اجرایی 

و محقق می شود.
  شــایان ذکر اســت؛ با حضور معــاون عمرانی 
فین،  مرکزی،  بخشــداران  بندرعباس،  فرمانداری 
شــمیل، تخت، قلعه قاضی و هرمــز چالش ها و 
پیشنهادات مطرح، درخواست های مردمی بررسی 
و هماهنگی لازم برای اولویت بندی و تســریع در 

عملیات اجرایی پروژه ها انجام شد.

کمینعزرائیلدرخودروهایسوختبرانکمینعزرائیلدرخودروهایسوختبران

ناامنی خشکی ودریا برای قاچاقچیانناامنی خشکی ودریا برای قاچاقچیان
در روزهای اخیر اقدامات دستگاه های قضایی، امنیتی و انتظامیدر روزهای اخیر اقدامات دستگاه های قضایی، امنیتی و انتظامی

 در هرمزگان نیز در مقابله با قاچاقچیان سوخت، سازمان یافته تر شده است در هرمزگان نیز در مقابله با قاچاقچیان سوخت، سازمان یافته تر شده است

  بایستی با قاچاقچیان سوخت، کالا ، اتباع، مشروبات الکلی، موادمخدر و... در دریا و خشکی مقابله شود تا امنیت بر جاده ها و شهرها و روستاها حاکم   بایستی با قاچاقچیان سوخت، کالا ، اتباع، مشروبات الکلی، موادمخدر و... در دریا و خشکی مقابله شود تا امنیت بر جاده ها و شهرها و روستاها حاکم 
شود و قاچاقچیان و بخصوص سازمان یافته ها نتوانند جولان دهند و مردم در آتش قاچاقچیان نسوزند و گل های زندگی شان پرپر وخاکستر نشوند. شود و قاچاقچیان و بخصوص سازمان یافته ها نتوانند جولان دهند و مردم در آتش قاچاقچیان نسوزند و گل های زندگی شان پرپر وخاکستر نشوند. 

  در روزهای اخیر اقدامات دستگاه های قضایی، امنیتی و انتظامی در هرمزگان نیز در مقابله با قاچاقچیان سوخت، سازمان یافته تر شده است که با تداوم   در روزهای اخیر اقدامات دستگاه های قضایی، امنیتی و انتظامی در هرمزگان نیز در مقابله با قاچاقچیان سوخت، سازمان یافته تر شده است که با تداوم 
و افزایش این روند، می توان امیدوار بود جولان قاچاقچیان کاهش یافته و جاده ها امن تر شوند. بایستی تمام جاده های خاکی که قاچاقچیان برای رفت و و افزایش این روند، می توان امیدوار بود جولان قاچاقچیان کاهش یافته و جاده ها امن تر شوند. بایستی تمام جاده های خاکی که قاچاقچیان برای رفت و 

آمدشان هموار کرده اند ،مسدود شوند ودر جاده های اصلی اجازه تردد نداشته باشند و در دریا نیز چتر نظارت ها گسترده تر شود .آمدشان هموار کرده اند ،مسدود شوند ودر جاده های اصلی اجازه تردد نداشته باشند و در دریا نیز چتر نظارت ها گسترده تر شود .

صفحه صفحه 55 را بخوانید را بخوانید

 گروه خبر // اتاق بازرگانی هرمزگان، اصناف و اتاق تعاون طی نامه ای به 
شماره ۱8۰3/ابب/۱4۰3 مورخ ۱4۰3/۰8/۰7  به ریاست محترم جمهوری 
اسلامی ایران  و به نمایندگی از جامعه اقتصادی هرمزگان حمایت قاطعانه 
خود را از انتخاب استاندار بومی و محمد آشوری به عنوان بهترین گزینه و 
درد آشنا نسبت به محرومیت های هرمزگان و اشراف کامل به این منطقه 

به عنوان قطب تجاری کشور اعلام نمودند.
   به گزارش خبرنگار دریا ، در متن این نامه خطاب به ریاست جمهوری آمده است: 
خاطر عالی مستحضر می دارد پیروزی شکوهمند حضرتعالی در عرصه انتخابات 
علی رغم ناملایمات پیام تاریخی مردم برای تغییر از وضعیت موجود و حرکت 
به سوی شرایط مطلوب بود مواضع مدبرانه آن والا مقام فرهیخته در ضرورت 
شنیدن صدای بی صدایان و دیدن توانایی و استعدادهایی که دیده نشده اند موجی 
از امید به فــردای بهتر در افکار عمومی برانگیخت، امروز نیاز به تغییر مطالبه 
دوچندان کارآفرینان و فعالان عرصه اقتصادی است و هرمزگان به دلیل موقعیت 
استراتژیک پایتخت اقتصادی و گردشگری دریایی و ترانزیت بین المللی و قطب 
صنایع مادر ایران است، با وجود مناطق آزاد تجاری و صنعتی و ویژه اقتصادی 
و بنادر و گمرکات بین المللی و گســتردگی جغرافیایی با وسعت ۷/۷۱۶۵۰ 
کیلومتر مربع و حدود دو میلیون نفر جمعیت مستلزم حکمرانی تخصصی و آگاه 
به فرصت های آمایشی و بهره مند از سرمایه اجتماعی جوامع محلی است که 
تاکنون به دلیل استفاده از مدیران غیرآشنا که دارای آگاهی کافی از فرهنگ بومی 
و جوامع محلی در سطوح حکمرانی عالی استان و صنایع و واحدهای اقتصادی 
ملی در اســتان از ظرفیت های افراد ماهر و توانمند استان به کار گرفته نشده 
است که این امر باعث کاهش چشمگیر سرمایه اجتماعی، تبعیض و هدررفت 
 نیروهای انسانی استان گردیده است.مزید استحضار علی رغم وجود این صنایع و 
فرصت های اقتصادی بزرگ، نرخ بیکاری و شاخص فلاکت در استان هرمزگان 

 بالا می باشــد که با تفکــر عدالت طلبانه آن مقام عالی و توجه به اقشــار و 
قومیت های مختلف کشــور همخوانی ندارد.لذا با توجه به دیدگاه ها و افکار 
و برنامه های حضرتعالی و رســیدن به سطح درآمدی مطلوب استان، و توسعه 
متوازن و اســتفاده از ظرفیت های انسانی و قومیتی موجود در استان تغییر در 
بدنه مدیریتی کلان اســتان اجتناب ناپذیر است.بر اساس درک همین شرایط 
خطیر جامعه اقتصادی استان اعم از اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی، 
اتاق اصناف و اتاق تعاون بر این باور استوار هستند جناب دکتر محمد آشوری 
تازیانی با بهره گیری از توانمندی ها و تجربه های مدیریتی در سطح کلان کشور 
با چهار دوره متوالی قرار گرفتن در جمع اعضا هیات رییســه مجلس و شش 
دوره نمایندگی مردم شــریف بندرعباس، قشم، حاجی آباد، خمیر و ابوموسی 
در مجلس شورای اســلامی و همچنین تجربه های اجرایی در مدیریت عالی 
اســتان در کسوت معاونت سیاسی و امنیتی و فرمانداری شهرستان بندرعباس 
بــه عنوان فردی همراه با برنامه های کلان نظام و همگام با تفکرات ریاســت 
محترم جمهور یکی از افرادی اســت که می تواند نســبت به بالا بردن سرمایه 
اجتماعی اســتان با ایجاد وفاق و همدلی در بین آحاد جامعه و رشد و توسعه 
استان در چارچوب منافع ملی و برنامه دولت محترم باشد.لذا جامعه اقتصادی 
استان از انتخاب دکتر محمدآشوری تازیانی به عنوان استاندار هرمزگان حمایت 
کامل و وافی می نماید.یادآور می شود این نامه در تاریخ هفتم آبان ماه با امضا 
اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی، اتاق اصناف و اتاق تعاون هرمزگان 
به نهاد ریاســت جمهوری ارسال شد و بدین ترتیب پارلمان بخش خصوصی 
 اعلام حمایت قاطعانه خود را از دکتر محمد آشــوری اعلام داشــتند چرا که 
 هرمزگانی ها به ویژه فعالان اقتصادی استان بر این باورند که مدیران بومی توانمند 
مــی توانند درد مردم هرمزگان را با جان خویش لمس نمایند و مدیریت کلان 

استان باید در دست فرزندان همین مرز و بوم باشد.

حمایت اتاق های بازرگانی و تعاون هرمزگان از انتخاب استاندار بومی

درنظراست مغازه ای به مساحت 6۰ متر مربع واقع در جنب ایست و بازرسی شهید میرزایی را از طریق مزایده به صورت 
اجاره واگذار نماید.لذا متقاضیان محترم می توانند از تاریخ انتشار مزایده به مدت ده روز جهت کسب اطلاعات و دریافت 

مدارک مربوطه از ساعت۷صبح الی۱۵عصر به آدرس؛بندرعباس بلوار امام خمینی ستاد فرماندهی انتظامی استان مراجعه یا با 
شماره۰۷6۲۱۸۲۱۴۳۰و۰۷6۲۱۸۲۱۴۵۰ تماس حاصل نمایند.

نوبت سومآگهی مزایده  آگهی مزایده  اجارهاجاره

انتصاب شایسته جناب عالی را به عنوان مدیرعامل شرکت تولید نیروی برق 
بندرعباس که بیانگر تعهد ،کارآمدی ،لیاقت و شایستگی های بر جسته آن برادر 
در صحنه های خدمت صادقانه به نظام و وطن اســلامی است تبریک عرض 
نموده و از درگاه ایزدمنان عزت، سربلندی و توفیقات همه ی خدمتگزاران به 
اسلام و نظام مقدس جمهوری اسلامی را مسالت داریم و برای حضرت عالی 
مزید توفیقات برای خدمتی سرشــار از شور و نشاط و مملو از توکل الهی در 

جهت رشد و شکوفایی در این صنعت استراتژیک و مهم را داریم.

روابط عمومی شرکت مدیریت تولید برق خلیج فارسروابط عمومی شرکت مدیریت تولید برق خلیج فارس

برادر گرانقدر و ارزشمندبرادر گرانقدر و ارزشمند
 جناب آقای مهندس حسین سلیمی جناب آقای مهندس حسین سلیمی

جناب آقای دکتر رضا امیری  رودانجناب آقای دکتر رضا امیری  رودان
عضو محترم اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگانعضو محترم اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان
با نهایت تاثر و تالم درگذشت والده گرامیتان را خدمت حضرتعالی و  خانواده محترمتان 
 تسلیت عرض نموده و از درگاه خداوند سبحان برای آن عزیز سفر کرده رحمت واسعه 

و علو درجات و برای بازماندگان آن بیت شریف صبر جمیل مسالت دارد.

اناللهواناالیهراجعوناناللهواناالیهراجعون

اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگاناتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان
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بررسیگزارشتفریغبودجه۱۴۰۲کلکشور
قالیباف: نمایندگان مشکلات بودجه را اصلاح کنند

   گروه سیاســی // رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: 
نمایندگان مشکلات مسبوق به سابقه بودجه را اصلاح کنند 
 تا ادامه دار نشــود. در گزارش تفریغی که قرائت شد، عملًا

۱۳۴ شــرکت زیان ده بودند و ۸۱ هزار میلیارد تومان جهت 
جبران این زیان داده شد. محمدباقر قالیباف در جلسه علنی 
درباره گزارش تفریغ بودجه ۱۴۰۲ کشــور عنوان کرد: این 
موضوع مهم است که حتماً اقدامات دیوان محاسبات پیشینی 
و پسینی باشــد که هر دو مورد حائز اهمیت است.قالیباف 
تاکید کرد: یک زمانی چنین گزارش هایی را به شــکل دقیق 
نداشتیم اما امروز تمامی این موارد را در اختیار داریم. نکته 
دوم این اســت که این گزارش ها بعــد از بودجه می آمد اما 
الان قبل از بودجه، این گزارشــات را در اختیار داریم. ولی 
آیا ما اقدام موثری به وســیله آن انجام می دهیم؟ بر اساس 
قانون، کمیســیون برنامه و بودجه کمیســیون اصلی ما در 
موضوع بودجه است. درحال حاضر گزارش تفریغ را به این 
کمیسیون ارجاع می دهیم و کمیسیون مکلف است اقدامات 
موثــر را بر روی بودجه انجام دهد.به گزارش ایســنا، وی 
ادامه داد: هر کدام از احکام بودجه که مشــکلی دارد باید به 
کمیسیون تخصصی ارجاع داده شود و  کمیسیون تخصصی 
مکلف است ظرف سه ماه بر اساس آیین نامه، گزارشی تهیه 
 کند و به صحن مجلس بیاورد. لذا خواهش من از رؤســای 
کمیسیون ها و نمایندگان محترمی که مخصوصاً به طور ویژه تر 
به این موضوعات عنایت دارند، این اســت که مشــکلات 
مسبوق به ســابقه بودجه را اصلاح کنند تا ادامه دار نشود. 
 در گزارش تفریغ که قرائت شــد، عملًا ۱۳۴ شرکت زیان ده 
بودند و ۸۱ هزار میلیارد تومان جهت جبران این زیان داده 

شد.

سیاسی

خبـر

گروه سیاسی // رئیس جمهور با تأکید بر اینکه برای نجات 
کشور از مشــکلات پیش رو راهی جز این نداریم که همه 
دست به دست هم دهیم، گفت: بنده به مردم قول می دهم 
که در این مســیر صادقانه با آنها سخن بگویم و به آنان 

اطمینان می دهم که هرگز از من دروغ نخواهند شنید. 
   بــه گزارش قدس آنلاین ؛رئیس جمهــور در دیدار جمعی از 
اقتصاددانان با بیان اینکه در حال تلاش هستیم تا با ترمیم سرمایه 
اجتماعی و رفع ناترازی ها در داخل و کاهش تنش ها در عرصه 
بین المللی در راســتای بهبود وضعیت اقتصادی کشور و معیشت 
مردم قدم های موثری برداریم، گفت: این جلسه را تشکیل دادیم 
تا ارزیابی شما از وضعیت و پیشنهادات تان برای رفع مشکلات 
را مورد بررسی قرار دهیم.وی تصریح کرد: در مدت سپری شده 
از آغاز به کار دولت چهاردهم، دیپلماسی را در سطح گسترده ای 

از منطقه تا دیگر نقاط جهان به کار گرفته ایم و بنده و وزیر امور 
خارجه دیدارها و نشست های پرشماری داشته ایم که آثار آن نیز 
قابل مشــاهده است. در جریان حمله اخیر رژیم صهیونیستی به 
جمهوری اسلامی ایران، کشــورهای عربی منطقه یکپارچه این 
حمله را محکوم کردند و علاوه بر آن امروز فضای مثبتی بر روابط 
و همکاری های منطقه ای ما حاکم است.رئیس جمهور اظهار کرد: 
بنده هم در جریــان رقابت های انتخاباتی و هم از زمان انتخاب 
از ســوی مردم همواره تاکید داشــته ام که ما به دنبال درگیری و 
جنگ نیستیم و تمرکز ما معطوف به توسعه کشورمان است، اما 
رژیم صهیونیستی از همان نخستین روز آغاز به کار رسمی بنده 
با ترور شهید هنیه در برنامه های ما اخلال ایجاد کرد.پزشکیان در 
ادامه ســخنانش با اشاره به اینکه در عرصه داخلی تلاش کردیم 
در راستای شعار وفاق، با نهایت هماهنگی میان ارکان نظام کارها 

را به پیش ببریم، افزود: جلسات منظم و مستمری با سران قوای 
دیگر دارم و در سطوح دیگر نیز تلاش کرده ایم همواره بالاترین 
ســطح هماهنگی را داشته باشــیم. وی خاطرنشان کرد: در این 
مدت مقام معظم رهبری نیز حمایت بسیار خوب و موثری از ما 
داشته اند و اگر این حمایت ها نبود خیلی از اقدامات مثل انتصابات 
مسئولان عالی اجرایی از میان زنان و افراد اهل اقلیت های مذهبی 
و مدیران بومی در استان ها ممکن نمی شد. همه این اقدامات در 
راســتای ترمیم اعتماد عمومی و ارتقای سرمایه اجتماعی انجام 
شده است.رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش با اشاره 
به اینکه توزیع یارانه ها به شکل فعلی یک نوع بی عدالتی است، 
افزود: برنامه هایی برای رسیدگی به مهمترین مشکلات از جمله 
ناترازی ها در عرصه های مختلف مثل انرژی و پول در حال تدوین 
هستند و تلاش داریم در نشست هایی با صاحب نظران عرصه های 
مختلف به این برنامه ها غنا و قوت بیشتری ببخشیم.پزشکیان با 
بیان اینکه باور عمیق داریم که در فضای دعوا و مجادله، هر چه 
بیشتر تلاش کنیم برآیند عمل ما بیشتر به صفر نزدیک خواهد شد، 
اضافه کرد: به دنبال آن هســتیم تا با گسترده کردن چتر وفاق از 
همه ظرفیت ها برای رفع مشکلات کشور بهره بگیریم و از شما نیز 
می خواهم که با تمام وجود و توان خود به ما برای حل مشکلات 
کمک کنید.وی با تاکید بر اینکه چاره ای جز اصلاح ساختارها و 
روندها نداریم، اصلی ترین و اساسی ترین ملاحظه دولت در این 
مسیر را پرهیز از وارد کردن شوک به جامعه و حمایت از اقشار 

آســیب پذیر برای جلوگیری از اعمال فشار به آنها در این روند 
عنوان و تصریح کرد: موفقیت در این مسیر در گرو ایجاد نگاه و 
زبان مشترک است؛ دولت در این راستا برگزاری نشست هایی را با 
صاحب نظران آغاز کرده که جلسه با جامعه شناسان و اقتصاددانان 
در این راستا بوده و با صاحب نظران سایر عرصه ها نیز نشست های 
منظم، مستمری و تخصصی خواهیم داشت.رئیس جمهور ایجاد 
شفافیت در لایحه بودجه را از جمله اقدامات دولت برای اصلاح 
روندها و مقدمه اصلاح ساختارها برشمرد و گفت: عده ای تصور 
کردند که دولت بودجه برخی بخش ها را افزایش داده، در حالی 
که ما فقط ردیف ها و اعتبارات بودجه ای را شفاف کردیم.پزشکیان 
با تاکید بر اینکه برای نجات کشور از مشکلات پیش رو و تسریع 
مسیر پیشــرفت راهی جز این نداریم که همه دست به دست هم 
دهیم و از همه ظرفیت ها بهره بگیریم، خاطرنشــان کرد: بنده به 
مردم قول می دهم که در این مســیر صادقانه با آنها سخن بگویم 
و به آنان اطمینان می دهم که همانگونه که تاکنون هیچ گاه دروغ 
نگفته ایم، پس از این نیز هرگز از من دروغ نخواهند شنید. بنده به 
دنبال آن نیستم کارهایی انجام دهم که برای دوره بعدی ریاست 
جمهوری رأی جمع کنم، لذا با آرامش و انگیزه بالا به دنبال انجام 
کار درست هستم.پیش از سخنان رئیس جمهور ۱۲ تن از اساتید 
و اقتصاددانان حاضر در جلسه به تشریح دیدگاه ها و نظرات خود 
درباره وضعیت فعلی اقتصاد کشور، ضرورت، راهکارها و لوازم 

اصلاحات اقتصادی پرداختند.

رئیسجمهور:

 توزیع یارانه ها به شکل فعلی یک نوع بی عدالتی است  توزیع یارانه ها به شکل فعلی یک نوع بی عدالتی است 

معاون  عارف  محمدرضا   // سیاســی  گروه 
 اول رئیــس جمهور، گفت: مــردم مظلوم 
غزه و لبنان در شــرایط نگران کننده ای به 
سر می برند و باید کمک های بشردوستانه با 
اولویت در اختیارشان قرار گیرد و آتش بس 

شرافتمندانه ای انجام گیرد. 
   عارف پس از بازگشــت از دومین نشســت 
اضطراری سازمان همکاری های اسلامی و اتحادیه 
عرب در عربستان در جمع خبرنگاران، افزود: این 
اجلاس به پیشنهاد ایران برگزار شد و خوشبختانه 
سران کشورهای اسلامی و عربی استقبال خوبی از 

این اجلاس داشتند.
   معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه این 
اجلاس با حضور حداکثری ســران برگزار شد، 
اظهار کرد: برگزاری اجلاس در این شرایط زمانی 
موفقیتی بزرگ برای جمهوری اســلامی بود که 
پیشنهادش مورد استقبال قرار گرفت و عربستان 
هم میزبانی خوبی داشــت.وی تاکید کرد: در این 
شرایط که رژیم صهیونیستی به تجاوز خود ادامه 

می دهد، برگزاری این اجلاس یک ضرورت بود 
و پیام واحدی را از دنیا رســاند که الحمدالله این 
صدا شنیده و قطعنامه خوب و جامعی تصویب و 
بر ضرورت توقف اقدام این رژیم تاکید شد.عارف 
افــزود: همــکاران مــا در وزارت امور خارجه 
پیشنهادات خوبی در این اجلاس مطرح کردند که 

عموما تصویب شد.
   وی با تاکید براینکه دنیا باید به این نتیجه برسد 
که رژیم صهیونیستی باید تنبیه شود، گفت: مردم 
مظلوم غزه و لبنان در شرایط نگران کننده ای به سر 
می برند و باید کمک های بشردوستانه با اولویت در 
اختیارشان قرار گیرد و آتش بس شرافتمندانه ای 

انجام گیرد.
   معــاون اول رئیس جمهور تاکید کرد: از جمله 

بندهای قطعنامه پیگیری تعلیــق و اخراج رژیم 
صهیونیستی از ســازمان ملل است که پیامدهای 

سیاسی خوبی دارد.
عارف ادامه داد: امــروز دنیایی که بحث حقوق 
بشری اش گوش دنیا را کر کرده باید به خود بیاید 
و دست از معیارهای خشن دوگانه خود بردارد که 
مقابل کشتار هزاران نفر سکوت می کند ولی برای 
کشته شدن یک نفر در جای دیگر عزا می گیرد.وی 
گفت: از همکاران خوبم در وزارت خارجه تشکر 
می کنم؛ در ایــن اجلاس ما صحبت های کوتاهی 
هم با سران کشورها داشــتیم و همه کشورهای 
اسلامی علاقه مند به توسعه روابط با ایران هستند.

معاون اول رئیس جمهور افزود: همچنین نشست 
خوبی با ولیعهد عربستان برگزار شد و بحث های 

صمیمانه ای داشتیم که بر ضرورت و توسعه روابط 
تاکید شد.

  عارف گفت: معتقد هســتیم که توسعه روابط دو 
جانبه با عربســتان باعث همبستگی و اجماع در 
کشورهای منطقه و اسلامی می شود.وی ادامه داد: 
ان شالله در همه زمینه ها شاهد تحولاتی باشیم که 

به نفع دو ملت و دنیای اسلام باشد.
   به گزارش ایرنا، عارف صبح دوشــنبه ۲۱ آبان 
۱۴۰۳ با بدرقه محســن حاجی میرزایی رئیس  
دفتر رئیس جمهور و عبدالکریم حسین زاده معاون 
رئیس جمهور در امور توسعه روستایی و مناطق 
محروم کشــور عازم ریاض پایتخت عربســتان 
سعودی شــد.وی پیش از عزیمت به ریاض در 
گفت  وگویی گفت: این اجلاس به پیشنهاد ایران و 

با پیگیری سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه 
برگزار می شود و هدف از این اجلاس پایان جنگ 

و خون ریزی در لبنان و فلسطین است.
  دومین نشست فوق العاده سازمان همکاری های 
اســلامی و اتحادیه عرب دوشنبه شب ۲۱ آبان 
۱۴۰۳ با انتشــار بیانیه ای بــا تاکید بر محوریت 
مساله فلسطین و هشــدار درباره نقض حاکمیت 

ایران پایان یافت.

معاوناولرئیسجمهور:

 باید آتش بس شرافتمندانه ای در غزه و لبنان انجام گیرد

  

تازه های سیاست

در سیستان و بلوچستان  چه خبر است؟
در روزهای اخیر، هر چند ساعت یک بار خبری از ضربات سنگین به تروریست های 
جنوب شرق منتشر می شود و البته در کنارش خبر شهادت نیروهای نظامی نیز همانند 
همیشه تلخ و البته یادآور بهای تأمین امنیت در سیستان و بلوچستان است. اما چه 
اتفاقی در جنوب شرق در حال رقم خوردن است؟ واقعیت این است که این روزها 
تروریســم تکفیری در سیستان و بلوچستان بن بست سیاسی و اجتماعی و حتی 
مذهبی کم سابقه ای را تجربه می کند. در کنار این بن بست ها، بر خلاف برآوردهای 
خود، ضربات سنگین نظامی هم متحمل شده، ده ها عضو و چندین فرمانده ارشد 
خود را در این چند روز از دست  داده است. توسط جنگنده های پاکستانی بمباران 
شــده، دقیق هم هدف قرار گرفته، اشراف اطلاعاتی، اینک تبدیل به عملیات ها و 
ضربات سنگین شده است. در کنار مرزها تروریست ها احساس تنهایی می کنند، 
تصورشــان این بود که فشار مستقیم آمریکایی ها به نمایندگی از صهیونیست ها، 
دولت پاکستان را نســبت به آن ها بی تفاوت کرده و همچنان می توانند در آن سو 
مرزها، در پایگاه امن ادامه حیات داشته باشند.جریان تروریسم که مدت ها است 
نتوانسته از مردم بلوچ یارگیری مؤثری داشته باشد، اینک نیروی های غیرایرانی 
اجیر شده زیادی را هم در حال از دست دادن است. ذخایر تسلیحاتی تروریست ها 
آســیب جدی دیده است. اطلاعات خوبی را تروریست های دستگیر شده از بقیه 
تروریست ها داده اند و آثار آن در آینده بیشتر خود را نشان می دهد. جریان ترور و 
تکفیر در دو سال گذشته، تصور می کرد که با هر عملیات در سیستان و بلوچستان 
می تواند سرمایه اجتماعی کسب کند یا حداقل امواج اعتراضی را به سمت خشونت 
و جنگ خیابانی بکشاند. اینک مردم بلوچ بعد از عبور از فتنه ها و شبهه افکنی ها، 
در داخل نظام سیاسی احساس سهم و پیروزی سیاسی دارند و تروریست ها را هم 
مانع ادامه برآورده شدن مطالبات اجتماعی، اقتصادی و سیاسی خود در ماه های آینده 
می دانند. در این شرایط تروریست های عصبانی اول از خود مردم بلوچ و اهل  سنت 
انتقام گرفتند. اجرای عملیات اخیر به شهادت  رساندن پنج نیروی بلوچ و اهل سنت 
مدافع امنیت در جنوب شرق را باید از این منظر هم دید. حجم مبارزه این روزها 
علیه تروریسم در سیستان و بلوچستان، برای آنان که از نزدیک حوادث را قبل از 
این دنبال می کردند، کم سابقه و امیدوارکننده است. این مسیر باقدرت باید ادامه پیدا 
کند و تا رسیدن به نتایج بزرگ تر نباید متوقف شود، گرچه مبارزه سختی در میدان 
در حال وقوع است و داغ شهیدان سنگین، ولی روزهای سرنوشت ساز منطقه است 
و راه را باید باقدرت ادامه داد. مهم است که بدانیم جریان تروریسم در انفعال است و 
ضربات هر از گاه او هر چند تلخ است ولی نشانه های عمیق بودن جراحات وارده 
اخیر است. سرمایه اسرائیل در این ساعات در جنوب شرق هدف نیروهای امنیتی 
و نظامی ایران قرار دارد، راهی جز این نیست که سرمایه و نیروی کار آن ها را باید 
نابود کرد و کاری را که حاج قاسم در دهه ۷۰ در مبارزه با اشرار جنوب شرق کرد 
باید با همان اقتدار و با همان تدبیر این روزها باید دوباره تکرار کرد. شکی نیست که 
هر ضربه این روزها به تروریست های تکفیری جنوب شرق مثل این است که یک 

نیروی ارتش اسرائیل را به درک واصل کرده ایم.
تازه های مطبوعات

فرهیختگان -  تصمیم عدم حضور رئیس جمهور در نشست » کاپ ۲۹« باکو از 
دو جهت درست است. اول این که بسیاری از رهبران کشورهای مطرح جهان قرار 
نیست در این اجلاس که به میزبانی باکو برگزار می شود، شرکت کنند.  دومین دلیل 
که باعث توجیه حضور نداشــتن پزشکیان در اجلاس کاپ ۲۹ می شود، حضور 
سران رژیم صهیونیســتی در این اجلاس است. گفته می شود »اسحاق هرتزوگ« 
رئیس رژیم صهیونیستی هم قرار است در رأس هیئتی در این اجلاس شرکت کند.

اعتماد - علی مطهری نوشت:  پیروزی ترامپ عده ای را نگران کرده است 
ولی باید بدانیم که نه ترامپ امروز - ترامپ چهار ســال پیش است و نه 
جهان امروز جهان چهار سال پیش. ترامپ قبلا فشار حداکثری را روی 
ایران اجرا و به شکست خود اذعان کرده و خلاصه ایران را آزموده است.

کیهــان - این روزنامه با انتقاد از انتصاب میثم ســعیدی به عنوان مدیر 
»شستا« نوشت: وی جزو متحصنان مجلس و مدعیان استعفا بود؛ جمعی 
از افراطیون سیاسی کاری که مجلس را به بن بست کشاندند و در حالی که 
نارضایتی مردم از این سیاسی کاری ها و بی توجهی به مشکلات اقتصادی 
اوج می گرفت، کوشــیدند با تهدید به استعفا در کنار برخی مدیران دولت 
خاتمی، انتخابات مجلس هفتم را به تعطیلی بکشانند که البته ناکام ماندند.

هم میهــن - مهم ترین ایرادی که می توان به فاطمه مهاجرانی گرفت این 
است که او گاهی اوقات در مهم ترین مسائلی که پرسشی مطرح می شود، 
کلمه  و یا جمله ای را می گوید که برایش دردسرساز می شود. یکی دیگر 
از ایرادهایــی که می توان درباره فاطمه مهاجرانی مطرح کرد این اســت 
که به نظر می رســد احساسات در وجود او پررنگ است. البته که داشتن 
احساسات امری پسندیده است و باید به عنوان حُسن مورد ارزیابی قرار 
گیرد اما شاید جا داشته باشد که خانم سخنگو کمی روی احساسات خود 

مسلط باشند.
 انعکاس

الف خبرداد:مسعود پزشکیان گفت : به دنبال آن نیستم کارهایی انجام دهم 
که برای دورۀ بعدی ریاست جمهوری رای جمع کنم، لذا با آرامش و انگیزۀ 

بالا به دنبال انجام کار درست هستم.
چندثانیه خبرداد:علی بازگشا فعال رسانه ای در توئیتی نوشت: هر چند 
معتقدم پشــت پرده تغییر دست فرمون علیز و رونمایی مجدد از پالیزدار 
مقاصد دیگه ای هســت که به زودی آشکار میشــه اما برای شروع:  از 
پالیزدار میخوام ادعای واگذاری کارخانه لاستیک دنا به آیت الله یزدی را 
تنها با ارائه سند از واگذاری حتی یک حلقه لاستیک به ایشان ثابت کند!

ایســکا نیوز نوشــت:ابراهیم فیاض عضو هیئت علمی دانشــگاه تهران 
گفــت: خطرناک ترین چیزی که در مقالات ISI وجود دارد، این اســت 
که خارجی ها گفته اند در کنار فرســتادن مقاله بایــد مواد خامتان را نیز 
 ارسال کنید.با استفاده از همین مقالات ISI و اینترنت برخی از دانشمندان 
هسته ای ما مانند شهریاری و احمدی روشن را شناسایی و شهید کردند.

ISI رشد علمی نیست بلکه خیانت ملی است.

سیتنا نوشــت : رشیدی کوچی گفت : اگرچه برخی اعضای شورای عالی 
فضای مجازی مخالف رفع فیلترینگ اند، اما باید دولت و رئیس جمهور که 
بیشترین اعضا را در شورا دارند، زودتر برای رفع فیلتر تصمیم قاطع بگیرند.

انتخاب نوشت : سنایی، معاون سیاسی دفتر رئیس جمهور گفت : براساس 
برآورد یک پژوهشــکده معتبر، فیلترینگ درازمدت هیچ فایده ای ندارد. 
رشد جســت وجوی محتوای غیراخلاقی در اینترنت، به عنوان یکی از 

عوارض فیلترینگ و رواج فیلترشکن ذکر شده است.
الف نوشت : علی لاریجانی در گفت و گویی گفت : اگر استاد مطهری را 
ایدئولوگ انقلاب می دانید، ایشان درباره انتخاب مردم می گوید، اگر صد 
بار هم مردم به نادرستی، شخصی را انتخاب کنند، جای تاسف و تاثر دارد 

ولی جای منع ندارد. 

 گروه سیاسی // سپاه پاســداران انقلاب اسلامی در بیانیه ای به 
مناسبت سیزدهمین سالگرد شهادت پدر موشکی ایران اسلامی 
نوشت: عملیات وعده صادق در امتداد آرمان شهید طهرانی مقدم 

است.
  سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در بیانیه ای به مناسبت سیزدهمین سالگرد 
شهادت پدر موشکی ایران اسلامی، عملیات های وعده صادق ۱ و ۲ را پاسخ 
مقتدرانه و تاریخی ایران عزیز به شرارت ها و جنایت های رژیم اهریمنی و 
گرگ صفت صهیونیستی را محصول مجاهدت های شهید طهرانی مقدم و یاران 
صدیق او و امتداد راه آن شهید عزیز در راه آرمان آزادی قدس توصیف کرد.
در بخشی از این بیانیه آمده است: خدای بزرگ را شاکریم با گذشت ۱۳ سال 
از شهادت دانشمند برجسته، پاسدار پارسا و رشید انقلاب اسلامی، سرلشکر 
پاسدار شهید حاج حسن تهرانی مقدم شاهد بالندگی و بلوغ عینی و بازدارنده 
دستاوردهای ناشی از مجاهدت ها و تلاش های ناشی از دانایی و توانایی او 
نســبت به آینده کشور و فراهم سازی الزامات در امان ماندن میهن اسلامی 
در میدان جنگ ترکیبی جبهه متحد دشــمنان انقلاب و جمهوری اسلامی 
ایران هستیم به گونه ای که »دست برتر« قدرت قاطع و عبرت آموز فرزندان 
ملت ایران آمال و آرزوهای دشمن را به خاکستر تبدیل کرده است.این بیانیه 
می افزاید: شهید تهرانی مقدم با ایمان، انگیزه و اراده ناشی از باور به خداوند 
 متعال و آموزه های متعالی اســلام ناب محمدی )ص( مســیر فتح قله های 
علم و فناوری در حوزه دفاعی و نظامی را با تکیه بر توانمندی های بومی و 
 ایرانی گشود و با معنا بخشی به آیه شریفه »واعدوا لهم مااستطعتم من قوه« 
پایه گذار خلق فناوری های نوین در نظام علمی و فناوری کشورمان شد.این 
بیانیه عملیات های وعده صادق ۱ و ۲ را پاسخ مقتدرانه و تاریخی ایران عزیز به 
شرارت ها و جنایت های رژیم اهریمنی و گرگ صفت صهیونیستی را محصول 
مجاهدت های شهید تهرانی مقدم و یاران صدیق او و امتداد راه آن شهید عزیز 
در راه آرمان آزادی قدس توصیف و تصریح کرده است: درس آموزی های 
شهید تهرانی مقدم در انقلاب و ولایت فقیه امروز فراروی آحاد مدافعان امنیت 
و پشتوانه های پیشرفت کشور و پیشروندگی جامعه ایرانی در بستر »بیانیه گام 
دوم انقلاب« اســت که بر پیشروی در راه شناخت هدف های بلند و راه های 
میانبر برای رسیدن به آن و به کارگیری همت و گام های خستگی ناپذیر و نیز 
دلخوش و قانع نشدن به ایستگاه های میانه راه تاکید دارد.این بیانیه در پایان 
با تکریم و تعظیم به مقام شامخ شهیدان جبهه مقاومت اسلامی و مسیر مبارک 
آزادی قدس و ملت مظلوم فلسطین به ویژه شهیدان حاج قاسم سلیمانی و 
حاج حســن تهرانی مقدم و تاکید بر ضرورت آگاهی نسل جوان امروز از 
مکتب قدرت ساز و پیروزی آفرینی که این شهیدان عالیقدر و دیگر شهدای 
مقاومت مانند »سید حسن نصرالله اسماعیل هنیه و یحیی سنوار« پیش روی 
مجاهدان مؤمن و انقلابی برای شتاب بخشیدن به حرکت ملت ایران و بلکه 
جهان اسلام در تحقق تمدن نوین اسلامی گشوده اند، آورده است: به گزارش 
مهر، فرزندان ملت شجاع، قدرت ساز، قدرتمند و عظیم الشأن ایران در حوزه 
دفاعی، نظامی و امنیتی در متن پیروزی ها و پیشرفت های پی در پی انقلاب 
اسلامی بویژه دفاع مقدس و پس از آن برغم تهدیدات و تحریم های متنوع 
دشمنان آموخته اند با تاسی به الگوهای تاریخ ساز، ماندگار و افتخارآمیزی، 
چون شهید حسن تهرانی مقدم چگونه با عبور از سختی ها و مرارت ها، قدرت 
موشکی ایران اسلامی را به اساس ترس و وحشت غربی ها و صهیونیستی ها 
 از قدرت نظامی ایران قوی تبدیل ســازند و جهــان امروز را هر لحظه در 
عطش نمایش پرشــکوه دیگری از قدرت نمایی ایران و ایرانی قرار دهد که 

تثبیت کننده ذلت و حقارت دشمنان است.

سپاه:

عملیات وعده صادق در امتداد 
آرمان شهید طهرانی مقدم است



قطعی های برق را قطع کنید
  درحالی در دولت شهید جمهور آیت ا... سید ابراهیم رئیسی 
مردم در آرامش بودند و برنامه قطعی روزانه برق نداشــتیم که 
 البته در دولت دوازدهم  این  برنامــه بود و در دولت چهاردهم 
خاموشی های برنامه ریزی شــده را از این هفته آغاز کرده اند 
که باعث بروز مشکلاتی برای مردم شده است. در استانی مانند 
هرمزگان که همچنان بدلیل گرما کولرها روشن هستند ، در زمان 
قطعی برق ، کارمندان ادارات و بانک ها و....در ارائه خدمت به 
مردم با مشکل مواجه خواهند شد و سیستم ها قطع می شود و 
کولر کلاس دانش آموزان در مدارس هم خاموش می شــوند. 
برق صنایع در تابستان قطع شد ودر پاییز و زمستان هم بایستی 

قطع شود؟ 
  از یک طرف اعلام شــده بود که ســه نیروگاه کشور اجازه 
ندارند از مازوت اســتفاده کنند وبه همیــن دلیل برق تولیدی 
کاهش یافته وبایســتی خاموشــی زمان بندی شده در کشور 
اجرایی شــود . از طرفی دیگر در گــزارش های بعدی اعلام 
شــد که دلیل آن کمبود گازوئیل در نیروگاه های کشور است. 
کمبود گازوئیل در حالی در نیروگاه ها داریم که اعلام شــده 
است روزانه ۲۰میلیون لیتر گازوئیل در کشور قاچاق می شود 
 که در گزارشــی در روزنامه امروز به موضوع قاچاق سوخت 
پرداخته ایم. اگر جلوی قاچاق سازمان یافته سوخت که گفته 
شده از پالایشگاه ها آغاز می شود، گرفته شود واین گازوئیل 
به نیروگاه ها داده شــود ، مشــکل قطعی برق نیز برطرف می 
شــود.  قطعی برق در حال حاضر حاصل سوءمدیریت هاست 
که باعث می شود فشار بیشتری به مردم وارد شود و به تولید و 
صنعت هم لطمه وارد شود. با این قطعی های مکرر برق بطور 
حتم وســایل برقی شهروندان نیز آسیب می بینند و می سوزند 
و چه کسی این خسارت را جبران می کند و فقط در این شرایط 
 سخت اقتصادی ، فشار بیشتری به مردم وارد خواهد شد. با این 
 قطعی های برق ، شــهروندان زیادی در آسانسورها می مانند 
ودچار استرس می شوند وشاید برخی جان شان را هم ازدست 
دهند و استهلاک و خرابی آسانســورها نیز افزایش می یابد.

متاســفانه مدیران همواره تلاش کرده اند تا صورت مسئله را 
پاک کنند و کمتر به حل کردن مسائل و مشکلات می پردازند.  
بایســتی پاسخ داده شود در این سال ها چند نیروگاه در کشور 
ساخته شده است؟ برای جایگزینی مازوت با گاز در کشوری 
که صادرکننده گاز اســت، چه اقدامی شده است ؟از آن طرف 
برای جلوگیری از قاچاق سوخت سازمان یافته چه اقدامی شده 
است تا نیروگاه ها باکمبود گازوییل مواجه نشوند؟ چه مافیایی 
در این بخش وجود دارد که این مشکلات حل نمی شود؟ آیا در 
کشور این توان وجود ندارد یا برخی نمی خواهند این چالش ها 

برطرف می شود واز تداوم این شرایط سود می برند ؟ 
  آیا با قطع کردن برق بخش خانگی و صنعت ، مشکل کشور 
برطرف می شود؟ در دولت چهاردهم بایستی مردم جدول قطعی 
برق را همواره پیش روی خود داشــته باشند ؟ بایستی در این 
حوزه تدبیری اندیشیده شود تا قطعی های برق مردم قطع شود.

موضوع دیگر اینکه در حوزه فرهنگ سازی در مصرف انرژی 
و از جمله برق چه اقدامی شــده است؟ بابا برقی که محو شد. 
 در مدارس چه میزان دانش آموزان با صرفه جویی در مصرف

 آب وبرق آشنا شده اند و در وجودشان نهادینه شده است ؟
   چــرا در زمینه نیروگاه های خورشــیدی ســرمایه گذاری

 نمی شود ؟ در بیشــتر استان های کشور در ماه های زیادی از 
سال می توان از انرژی خورشید برق تولید کرد ودر همان استان 
استفاده کرد . آیا صنایع نمی توانند بخشی از برق موردنیازشان 
 را از نیروگاه های خورشیدی تامین کنند ؟ در این حوزه حتی 
می توان اشتغالزایی نمود و بخشی از برق موردنیازمان را تامین 
کنیم. قعطی برق راه حل مشکل نیست و این  قطعی ها بایستی 

قطع شود .
  علی زارعی
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سرمقاله

خبری

افتتاح اولین آموزشگاه آزاد فنی وحرفه ای
 درمرکز بخش کهورستان 

  امین درساره گروه خبر // باحضورمیرهاشم خواستار 
فرماندار شهرستان خمیر،مدیر کل فنی و حرفه ای استان 
هرمزگان،مسئولین شهرستانی ومحلی ، اولین آموزشگاه 
فنی و حرفه ای بخش خصوصی درمرکز بخش کهورستان 
افتتــاح گردید.به گــزارش خبرنگار دریــا ؛ فرماندار 
شهرستان خمیر درحاشــیه این آیین با تأکید بر اهمیت 
آموزش برای جوانان و نوجوانان گفت:ســرمایه گذاری 
در آموزش، می تواند آینده ای روشــن تر برای نسل های 
آینده بسازد. مهندس خواستار در ادامه سخنان خود به 
اهمیت آموزش های فنی و حرفه ای در پاسخ به نیازهای 
بازار کار اشاره کرد و گفت: امروزه با تغییرات سریع در 
فنــاوری و صنعت، نیاز به نیروی کار ماهر و متخصص 
افزود؛آموزشگاه  پیش احساس می شــود.وی  از  بیش 
فنــی وحرفه ای درمرکز بخش کهورســتان دوازدهمین 
آموزشــگاه فنی حرفه ای در شهرســتان اســت که با 
ارائه دوره های متنوع و کاربــردی، می تواند به جوانان 
کمک کند تا با مهارت های روز دنیا آشــنا شوند و در 
عرصه های مختلف شــغلی موفق عمــل کنند.مهندس 
خواستار  به تأثیر مثبت این آموزشگاه بر جامعه محلی 
اشاره کرد و افزود: این مرکز آموزشی نه تنها به جوانان 
کمک می کند تابه شــغل های مناسب دست یابند، بلکه 
می تواند به ایجــاد روحیه کارآفرینی و نوآوری در بین 
آنها نیــز کمک کند. مدیرکل فنــی حرفه ای هرمزگان 
محمد بذرافشــان درادامه گفت:آموزش نه تنها به فرد 
کمک می کند تا شــغل مناسبی پیدا کند، بلکه به توسعه 
جامعه و اقتصاد منطقه نیز کمــک می کند.وی افزود ؛ 
هدف از ایجادمراکز آموزشی،  این است که جوانان را به 
بیشترهدایت  سمت مهارت آموزی وفرصت های شغلی 

کنیم و به رشد و پیشرفت جامعه کمک گردد.

خبـر

مصاحبه اختصاصی // یک فعال قرآنی استان هرمزگان در 
دانشــکده علوم قرآنی از کتاب آسمانی و هدایتگر قرآن 
کریم به عنوان طرحی جامع و کامل برای زندگی بشر نام 

برد.
  به گزارش خبرنگار دریا؛ قرآن مجید به عنوان کتاب آسمانی و 
معجزه جاوید پیامبر اسلام )ص(، کتاب هدایت بشر به سر منزل 
مقصود است و نقش انکارناپذیری در زندگی فردی و اجتماعی 
و حتی بین المللی بشــر دارد. با توجه به جایگاه مهم قرآن در 
دانشگاه ها، به سراغ یکی از فعالین قرآنی در دانشکده علوم قرآنی 
شهرستان بندرعباس رفته و با وی به گفتگو نشسته ایم که مشروح 

آن را در ادامه می خوانیم.
دریا " خودتان  را معرفی کنید.

ضمن تبریک فرا رســیدن هفته قرآن و عترت در دانشــگاه ها، 
عباس ذاکری متولد سال ۱۳۷۱ و در مقطع کارشناس علوم قرآن 
و حدیث مشغول به تحصیل هســتم و مسئولیت کانون قرآن و 

عترت ناحیه بسیج دانشجویی استان هرمزگان را بر عهده دارم.
 دریا :شما از چه سنی در زمینه قرآنی فعالیت دارید؟

از ســنین نوجوانی در برنامه های قرآنی پایگاه بســیج مسجد 
روســتای کردر رضوی شــرکت می کردم و به طور مستمر در 
کلاس هــای آموزش روخوانی و روانخوانی، مفاهیم، ترتیل و ... 
حضور داشــتم و بهره لازم را می بردم و تمام سعی و تلاشم این 

بوده که آموزه های قرآنی را در زندگی بکار گیرم.
دریا : مهم ترین آیه از نظر شخص شما چه بود؟

ألَمَْ یعَْلَمْ بأَِنَّ الَلهّهَ یرََی، این آیه که اشــاره به این واقعیتّ است که: 
عالمَ هستی محضر خدا است، برای من بسیار تاثیر گذار می باشد.
دریا : فلسفه وجودی و نقش کلان کانون قرآن و عترت را بیان 

کنید.
با عنایت به ضرورت گسترش معارف ناب وحیانی جهت رشد 
همه جانبه فردی و اجتماعی و سعادت دنیوی و اخروی در میان 
آحاد افراد جامعه بالاخص قشــر نخبگان و پیشران دانشجو در 
جامعه اسلامی، کانون قرآن و عترت با ماموریت های زیر در بسیج 
دانشجویی تشکیل شده است تا با استفاده از ظرفیت دانشجویان، 
حس یک انتخاب تازه را در تار و پود جامعه دانشــجویی و هم 
جامعه قرآنی نگارگری کند. با توجه به نقش جریان سازی بسیج 
دانشجویی در استان، عمده تمرکز این کانون نیز با اجرای طرح های 
مختلف بر این امر جهت تحقق مطالبات و منویات کمتر پرداخته 
شده امامین انقلاب در حوزه قرآنی استوار است.   نکته دیگر در 

فلسفه وجودی کانون قرآن و عترت که مُنبعث از فلسفه وجودی 
 سازمان بسیج دانشجویی است، توسعه مخاطبان دانشجو و تشکیل 
هســته  های تخصصی و عمومی قرآن کریم و معارف اهل بیت 
عصمت و طهارت)ع( و جهت دهی آن ها به سمت اهداف متعالی 
مورد نیاز انقلاب اسلامی جهت رسیدن به قله براساس راهبری 

مقام عظمای ولایت)مدظله(می باشد. 
دریا :  مأموریت های کانون قرآن و عترت دانشگاه های هرمزگان 

را برای مخاطبان دریا تشریح کنید.
  شــبکه  سازی قرآنی در میان آحاد دانشجویان به منظور تحقق 
مطالبات قرآنی امامین انقلاب و جامعه قرآنی زمینه ســاز ظهور، 
 بسترســازی ارتباط آحاد دانشــجویان با معارف حیات بخش 
قرآن کریم و مکتب نورانی اهل بیــت)ع(و اثرگذاری قرآنی بر 
جامعه مخاطب دانشــجویی، جریان سازی در حوزه های قرآنی 
کشور با طرح های نوآورانه از سوی جریان نخبگانی دانشجویی 
در کشــور، برپایی اردوهای جهادی قرآنی به همت دانشجویان 
بسیجی توانمندســازی و تربیت عناصر مســتعد کارآمد برای 
مدیریت های قرآنی در حوزه های آموزشــی، پژوهشی، تبلیغ و 
ترویج و برگزاری جشــنواره های سراسری، دوره های تربیت و 
توانمندسازی، کارگاه ها و دوره های آموزشی به منظور انس بیشتر 
دانشجویان با معارف قرآن و عترت از جمله این ماموریت هاست. 
دریا :  اشاره ای هم به برنامه های کانون قرآن و عترت بسیج 

دانشجویی استان هرمزگان داشته باشید.
جشــنواره سراســری قرآن و عترت حیات یکی از برنامه های 
این کانون اســت. با توجه به ضرورت وجود یک بستر مناسب 
جهت جذب و آشنایی دانشجویان با برنامه های قرآنی، ضرورت 
 تحول در شیوه برگزاری مســابقات قرآنی در کشور با رویکرد 
عمومی ســازی جریان قرآنی مورد تاکیــد رهبر معظم انقلاب 
اسلامی)مدظله العالی( برقراری ارتباط اولیه و عمومی دانشجویان 
با معارف ناب مکتب و با درنظر گرفتن سلایق مختلف دانشجویان، 
به یاری خداوند متعال، جشنواره سراسری قرآن و عترت حیات 
در سال اول جهت اجرا در مرحله استانی و کشوری طرح ریزی 
و برگزار شــد. نهضت صحیح خوانی قرآن کریم، یکی از دیگر 
برنامه کانون قرآن و عترت است، اهتمام به ظاهر قرآن و قرائت 
آن در کنار مفاهیم عمیق آن بســیار ضروری و لازم است. طبق 
آسیب شناسی های صورت گرفته، در واقع علت دوری دانشجویان 
از قرآن و عدم تمایل برای ارتباط گیری با آن تصور غلطی است 
که دانشجویان از سخت بودن روخوانی قرآن در ذهن خود دارند. 
امام خامنه ای )مدظله(با اشاره به ضرورت این مسئله به عنوان 
یک قاعده در نظام اســلامی فرمودند: »بدون استثنا، همه مردم 

 در این کشــور، قادر به روخوانی قرآن باشند. این، قاعده است. 
نمی شود قبول کرد، در کشوری که مردمش معتقد به اسلام هستند، 
احدی از آحاد مردم – غیر از اطفال بســیار کوچک – باشند که 
 نتوانند قرآن را بخوانند؛ چه رســد بــه اینکه در نظامی، مردم بر 

پایه ی اسلام زندگی کنند.« 
  طرح نهضت صحیح خوانی قرآن کریم با استفاده از روش ابداعی 
این معاونت قرآن و عترت سازمان بسیج دانشجویی کشور به نام 
طرح »اقرا« آموزش روخوانی و صحیح خوانی قرآن را بسیار راحت 
 نموده است که شخص می تواند با آموزش های دریافتی در طول
  ۱۰ جلســه ۱۰ دقیقه ای بصورت مجازی کل قــرآن را بدون 
غلط تلاوت نماید و مبتنی بر سنت نبوی هر دانشجو خود مربی 

صحیح خوانی قرآن برای دیگران شود. 
دریا : اجرای برنامه های قرآنی، چه تاثیری در بین دانشجویان دارد؟

یکی از رازهای جاودانگی قرآن کریم، تاثیرات مختلف آن در قلب 
و روح و روان آدمی است، طبیعی است که یکی از راه های تهذیب 
نفس و مبارزه با مفاسد و معضلات اخلاقی، انس و الفت بیشتر با 
قرآن است و ما بوضوح آثار این انس را در دانشجویان می  بینیم.

دریا : محافل و کرســی های تلاوت قــرآن با چه هدفی برگزار 
می شود؟ 

آشنایی و انس هرچه بیشتر دانشجویان با قرآن یکی از مهمترین 
اهداف برگزاری محفل و کرســی تلاوت قرآن کریم است، زیرا 
برگزاری چنین محافلی، فرصتی ناب برای آشنایی هرچه بیشتر 
دانشجویان با کتاب آسمانی قرآن کریم است تا در کنار تحصیل و 

درس خواندن با آیات قرآن است.
دریا : استقبال دانشجویان را در طی سال های گذشته و اکنون 

چگونه بررسی می کنید؟
استقبال و علاقه دانشجویان بسیار خوب است و هرچه محافل 
و کرسی ها بابرنامه ریزی و دقت نظر بیشتری برگزار می شود با 

استقبال بیشتری از سوی دانشجویان روبه رو می شویم.
دریا : امسال چند محفل یا کرسی تلاوت در دانشگاه ها برگزار 

شده است؟ 
محفل انس با قرآن از جمله برنامه هایی اســت که در طول سال 
تحصیلی در دانشگاه ها برگزار می شود و در سال جاری نیز حدود 
ده ها محفل، برگزار شده است، همچنین کرسی تلاوت قرآن کریم، 
روز دوشــنبه ۲۱ آبان ماه در دانشــکده علوم قرآنی با حضور 
دانشجویان فعال در حوزه قرآنی برگزار شده است.در سال جاری 
 نیز حدود ده ها محفل، برگزار شده است، همچنین کرسی تلاوت 
قرآن کریم، روز دوشنبه ۲۱ آبان ماه در دانشکده علوم قرآنی با 

حضور دانشجویان فعال در حوزه قرآنی برگزار شده است.
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یادداشت

آسیب های اجتماعی دانش آموزان

آسیب های اجتماعی در کشور یکی ازمسائل و مشکلات بسیار مهمی است که در 
طول تاریخ کشورمان همواره مورد توجه بوده است.با پیشرفت علم و تکنولوژی وبه 
وجود آمدن تجهیزات جدید و همچنین گسترش ارتباطات در دنیای امروز، سطح 
نیازها و توقعات فردی نیز افزایش یافته است.درصورتی که این نیازها و انتظارات 
به طور صحیح برآورده نشــوند، موجی از ناکامی ها و احساس نارضایتی را برای 
فردایجاد خواهند نمود.درنتیجه، این محرومیت ها سبب ساز افزایش اعتیاد، دزدی، 
فساد مالی وجنسی وآسیب های دیگری شود.مسئله آسیب های اجتماعی برای همه 
جوامع وهمه نظام های حکومتی یکی از دل مشغولی های اصلی دولتمردان محسوب 
می شود، به ویژه برای کشوروانقلاب ماکه یکی از اهداف مهم آن ،استقرار نظام اخلاقی 
و معنوی در جامعه بوده است.شیوع آسیب های اجتماعی میان جمعیت دانش آموزی 
کشور که طیف وســیعی از کودکان و نوجوانان را در برمی گیرد،کم نیست، اماتابه 
امروز کمتر به صورت کمی) ارائه آمار و ارقام( از آسیب های اجتماعی دانش آموزان 
سخن به میان آمده است.جدا از صحبت های مسئولان کشور؛ آسیب های اجتماعی 
با انواع مختلف میان نوجوانان که در گروه جمعیت دانش آموزی کشور قرار دارند، 
به سهولت مشاهده می شود؛ از سیگار کشیدن نوجوانان تا خودزنی ،خودکشی و  ... 
که موجب تشویش و نگرانی افکار عمومی می شود.چندسال قبل برای انجام طرح 
آســیب شناسی به یکی از مدارس سطح شهر رفتم . مدرسه ای که برای بررسی به 
بنده واگذار شده بود یکی از مدارس حاشیه شهربود که در بررسی های انجام شده، 
ریشه تمامی آسیب های مورد بررسی ازجمله روی آوردن دختران به جنس مخالف، 
سواستفاده جنسی ، خودزنی و... نشات گرفته از فقر و کمبود محبت  و عدم توجه 
والدین بود.بسیاری از کارشناسان آموزشی ریشه آسیب های اجتماعی در مدارس را 
کمرنگ شدن مباحث تربیتی و پرورشی می دانند، به گونه ای که عمده فعالیت های 
مدارس به فعالیت های آموزشی متمرکز است.درحال حاضرمادانش آموزانی داریم که 
هیچ انگیزه تحصیلی ندارند، چون افق روشن را در پیش رو نمی بینند. این افق تضمین 
شغلی آنهاست، یعنی آنها می خواهند بدانند نتیجه این نشستن در کلاس برای شان 
چیست؟ چون این افق برایشان روشن نیست، دچار گیجی و سرگردانی می شوند.نگاه 
صرف آموزش نتیجه آموزشی می طلبد و وقتی موفقیت با مدرک تحصیلی و دانشگاه 
خوب گره می خورد، نتیجه همین وضعیت کنونی می شود.برخی از دانش آموزان 
امروزی افسرده، نگران و خشمگین هستند.درطرف دیگر داستان معلمان هستند که 
باید دانش آموزانی را آموزش دهند که نه افق دیدی دارند ونه انگیزه ای برای ادامه 
تحصیل و از طرفی افسرده، نگران و خشمگین هم هستند واین نقطه آغازین بسیاری 
از تنش ها در مدارس می شــود.فاکتورهای اجتماعی، عاطفی و رفتاری همگی بر 
اســترس دانش آموزان موثرهستند و در وقوع آسیب های اجتماعی دانش آموزان 
تاثیر بســزایی دارند. یکی از مشکلات حائز اهمیت درمیان آسیب های اجتماعی، 
افزایش رو به رشد مصرف مواد مخدر درمیان دانش آموزان می باشد.به خصوص 
در میان دانش آموزانی که در محیط های زندگی می کنند که به علت فقر، تحصیل 
آنها اولویت محسوب نمی شوند، مصرف مواد مخدر مشکل جدی محسوب می شود.

ازجمله راهکارهای ارتقای مهارت های اجتماعی دانش آموزان به منظور پیشگیری 
از آسیب های اجتماعی و رفتارهای پرخطر در مدارس می توان به :

۱. توجه به مهارت های اجتماعی در برنامه ریزی درسی
۲. نشان دادن تاثیرات مخرب دوستان نالایق وناشایست و چگونگی قطع ارتباط 

با آنان
۳. تقویت عزت نفس و احترام دانش آموزان توسط معلم
۴. تقویت ارزش های دینی دانش آموزان توسط معلمان

۵. تقویت ارزش های دینی در خانواده.....  اشاره کرد.

گروه خبر //ساخت و ســازهای غیرمجاز در 
حریم راه های شهرستان بندرعباس شناسایی 

و تخریب شد. 
  به گــزارش خبرنگار دریا ؛ امین باســره رئیس 
اداره راهداری و حمــل ونقل جاده ای بندرعباس 
با بیــان این که حفاظت و صیانــت از حریم راه ها 
وظیفه راهداری اســت، تأکید کرد: ۳ فقره ساخت 
و ســاز غیرمجاز در محور غربــی بندرعباس _ 
بندرلنگه محدوده روستای ایسین، محور بندرعباس 
 _ مینــاب محدوده روســتاهای کهــور کلاغی و 

چاه فعله شــرقی از طریق گشــت های راهداری 
شناسایی و با اخذ دستور قضایی نسبت به تخریب 
و رفع آثار تجاوز به حریم در حوزه اســتحفاظی 
راه های شهرستان بندرعباس اقدام شده است. باسره 
بیان کرد: به استناد ماده ۱۷ قانون ایمنی راه ها، ایجاد 
 هرگونه ساختمان و دیوارکشی و تأسیسات به شعاع 
صد متر از انتهای حریم راه ها و حریم راه آهن های 
کشــور و در طول کنارگذرهایی کــه وزارت راه و 
شهرسازی احداث کرده و یا مسئولیت نگهداری آن 

را به عهده دارد بدون کسب مجوز ممنوع است.

گروه خبر // نماینــده بندرعباس و رئیس کمیته 
برق مجلس گفت: توســعه انرژی های تجدیدپذیر 
بخصوص بهره گیری از انرژی خورشــیدی راهکار 

جبران کمبود برق در کشور است.
احمــد مرادی نماینــده هرمــزگان در مجلس و عضو 
کمیسیون انرژی مجلس در گفت وگویی رسانه ای اظهار 
داشــت: کشــور با کمبود ۲۰ هزار مگاوات کمبود برق 
مواجه است و نمایندگان کمیسیون انرژی بر لزوم اقدامات 
فوری تأکید دارند. به گفته وی، فقدان سرمایه گذاری در 

سال های متمادی در صنعت برق دلیل عمده این ناترازی 
است و از ســوی دیگر مشکلات نیروگاه ها، فرسودگی 
خطوط انتقال و عدم توســعه انرژی  های تجدیدپذیر از 
دلایل اصلی این کمبود است.مرادی ادامه داد: وزارت نیرو 
باید برای تعمیرات اساسی نیروگاه  ها، افزایش استفاده از 
انرژی خورشیدی و رفع مشکلات شبکه برق اقدام کند.
نماینده بندرعباس تاکید کرد: بخش خصوصی نیز آماده 
سرمایه  گذاری در نیروگاه های خورشیدی است، اما موانع 
اداری مانع پیشرفت این روند است. به گزارش فارس ، به 

گفته این عضو کمیسیون انرژی مجلس، دولت چهاردهم 
مقصر کمبود برق نیست، در دولت قبلی، برنامه  ریزی برای 
اضافه کردن ۳۰ هزار مگاوات برق به شبکه وجود داشت، 

اما تنها ۷ هزار مگاوات به ظرفیت تولید افزوده شد.

  گروه خبــر // رئیس کل دادگســتری هرمزگان از 
ضرب الأجل ۱۰ روزه دستگاه قضایی استان هرمزگان 
به اداره کل محیط زیست جهت بررسی و ثبت وضعیت 
شرکت های آلاینده در راستای اجرای ماده ۲7 قانون 

مالیات بر ارزش افزوده مصوب سال ۱4۰۰ خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ جلسه شورای حفظ حقوق 
بیت المال در اراضی ملی و منابع طبیعی استان هرمزگان به 
ریاست مجتبی قهرمانی "رئیس کل دادگستری هرمزگان" 
و با حضور دادستان مرکز اســتان و مدیران و مسئولان 
دســتگاه های نطارتی و اجرایی متولی این حوزه برگزار 
 شــد.در این جلسه که با دســتور کار بررسی آلایندگی 
صنایــع و اخذ عوارض و مالیات و ارزش افزوده ســهم 
شهرداری ها و دهیاری ها برگزار شد، حاضرین پیرامون 
 موضوع این نشســت به بحث و تبــادل نظر پرداختند. 
مجتبی قهرمانی "رئیس کل دادگستری هرمزگان" در این 
نشست، صیانت از محیط زیست  را یک وظیفه عمومی 

و رسالت همگانی توصیف کرد و از دادستان مرکز استان 
خواست مستمراً به منظور کاهش آلودگی ها توسط صنایع، 
هرگونه کم کاری، ترک فعل و عدم اقدام توســط مدیران 
را به محض وقوع به دســتگاه قضایی گزارش کند. وی 
تأکید کرد: ضرورت دارد به موضوع شناســایی و معرفی 
صنایع آلاینــده و اخذ عوارض مربوطه به آن به صورت 
جدی ورود شود و حقوق استان هرمزگان در این خصوص 
 اخذ گــردد. قهرمانی همچنین با تعییــن ضرب الأجل
 ۱۰ روز از اداره کل محیط زیست استان هرمزگان خواست 
در مدت زمان تعیین شــده جهت بررسی و ثبت وضعیت 
شرکت های آلاینده در راستای اجرای مفاد ماده ۲۷ قانون 
مالیات بر ارزش افزوده اقدام کند. رئیس کل دادگستری 
هرمزگان تصریح کرد: بر این اســاس مقرر شده است با 
قید فوریت و ظرف مدت ۱۰ روز، اداره کل محیط زیست 
استان با هماهنگی سازمان محیط زیست کشور، مسئولیت 
خود را نسبت به معرفی شرکت های آلاینده انجام دهد. 

وی یادآور شد: دادستان مرکز استان هرمزگان با تجزیه و 
 تحلیل و آسیب شناسی، مقصرین و متخلفین را که تاکنون 
شرکت های آلاینده را معرفی و ثبت نکرده اند شناسایی 
و به دستگاه قضایی معرفی نماید. رئیس کل دادگستری 
 اســتان هرمــزگان افــزود: عــوارض آلایندگی حق 
محیط زیســت و کره زمین است که واحدهای تولیدی و 
خدماتی مشمول ضمن اینکه باید زمینه های آلایندگی را 
مرتفع نمایند تا زمانی که آلایندگی آنها بیشتر از حدود مجاز 
اســت مکلفند عوارض مربوطه جهت ترمیم آسیب های 
زیســت محیطی پرداخت نمایند و دســتگاه قضایی در 
حمایت از حقوق عامه و محیط زیست با احدی تعارف 
نــدارد و ذره ای از موضوع صریح قانونی کوتاه نمی آید. 
شایان ذکر است؛ اخیراً رئیس محترم قوه قضاییه در جلسه 
 شورای عالی قوه قضاییه به موضوعات زیست محیطی و 
زیست محیطی و لزوم توجه دستگاه قضایی به موضوع 

عوارض آلایندگی ورود کردند.

احمدمرادینمایندهمردمهرمزگاندرمجلسعنوانکرد

انرژی  تجدیدپذیر راهکار جبران کمبود برق

برخورد قانونی با ساخت و سازهای غیرمجاز در حریم راه های بندرعباس 

مرضیه  نیکویی 

جهتبررسیوثبتوضعیتشرکتهایآلایندهصورتگرفت

ضرب الأجل ۱۰ روزه دستگاه قضایی هرمزگان به اداره کل محیط زیست 

نهضت صحیح خوانی قرآن کریم، یکی از دیگر برنامه کانون قرآن و عترت است ، اهتمام به ظاهر قرآن و قرائت آن نهضت صحیح خوانی قرآن کریم، یکی از دیگر برنامه کانون قرآن و عترت است ، اهتمام به ظاهر قرآن و قرائت آن 

در کنار مفاهیم عمیق آن بسیار ضروری و لازم استدر کنار مفاهیم عمیق آن بسیار ضروری و لازم است

مدیرعاملشرکتتوزیعبرقهرمزگانخبرداد
محدودیت مصرف برق به مدت 1/۵ساعت در روز 

برای مشترکان هرمزگان
  گروه خبر // مدیر عامل شــرکت توزیع برق هرمزگان 
دربــاره محدودیت مصرف بــرق در روزهای آینده گفت: 
محدودیت مصرف بــرق به مدت یک و نیم ســاعت در 
روز برای مشــترکان هرمزگان تعیین شده است.به گزارش  
مهر ، محمد کریمی با اعــلام خبر محدودیت مصرف برق 
به مدت ۱/۵ ســاعت در روز برای مشــترکان هرمزگان، 
خواســتار همراهی شهروندان و مشترکان برق با این برنامه 
شــد و افزود: علت اصلی بروز ایــن محدودیت ها کاهش 
ذخایــر گاز و تأمین ســوخت نیروگاه ها اســت و برای 
جلوگیری از مازوت ســوزی در برخی از مراکز نیروگاهی 
کشور این طرح پیشــنهاد و اجرایی شده است.مدیر عامل 
شــرکت توزیع نیروی برق هرمزگان افــزود: محدودیت 
مصرف مازوت موضوعی جدی اســت و باعث جلوگیری 
از آلودگی هوا به ویژه در مراکز اســتان ها می شــود، طرح 
محدودیــت مصرف بــرق در همه مناطق اســتان اعمال 
می شــود، سهمیه محدودیت هر اســتان به صورت روزانه 
اعلام می شود، مشترکان با شناســه قبوض برق می توانند 
با مراجعه به سامانه و اپلیکیشــن برق من از زمان اعمال 
محدودیت خود آگاه شــوند.کریمی با اشاره به اینکه این 
محدودیت ها علاوه بر بخش خانگی برای سایر بخش ها از 
جمله بخش کشاورزی نیز اعمال می شود، افزود: کشاورزان 
از ســاعت ۴ بعد از ظهر تا ۹ شــب محدودیت استفاده از 
برق خواهند داشت، بخش های خانگی و تجاری از ساعت 
۹ صبــح تا ۵ بعد از ظهر ایــن محدودیت ها را دارند.مدیر 
عامل شرکت توزیع نیروی برق استان هرمزگان اضافه کرد: 
نحوه اطلاع شهروندان از طریق پایگاه اطلاع رسانی شرکت 
توزیع نیروی برق اســتان هرمزگان و سامانه و اپلیکیشن 
 برق من اســت، اگر مشترکان وارد پورتال و درگاه شوند با

 وارد کردن شناسه قبض برق اگر خاموشی داشته باشند به 
آنها اعلام می شود.
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اتصال شتاب به میر روسیه شبکه پرداخت ایران 
را بین المللی کرد

  گروه اقتصادی // به گفته مشاور بین المللی رئیس کل بانک 
مرکزی با اتصال شــبکه شتاب ایران به شبکه میر روسیه شبکه 
پرداخت کارتی ایران بین المللی شده است.محسن کریمی، مشاور 
بین الملل رئیس کل بانک مرکزی در حاشیه افتتاحیه اتصال شبکه 
شتاب ایران و شبکه میر روسیه در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
از ســه سال گذشته این ایده که می شود شبکه شتاب ایران را به 
شبکه های پرداخت کشورهای دیگر متصل کرد بدون استفاده از 
زیرساخت های تحریمی غربی را مطرح کردیم. وی افزود: گامی 
که تصور می شــد ۱۰ ســاله نتیجه دهد در کمتر از یک سال و 
نیم فاز اول عملیات آن به پایان رســید. کریمی بیان کرد: شبکه 
پرداخت کارتی ایران به همه خودپردازهای روســیه که قابلیت 
فناوری nfc دارند متصل شد که حجم بالایی از خودپردازهای 
روســیه این قابلیت را دارند. مشاور بین الملل رئیس کل بانک 
مرکزی توضیح داد: اتباع ایران با کارت ریالی می توانند و مانده 
ریالی خود دریافت روبل داشــته باشند. در این خصوص فقط 
 از  زیرساخت های بومی استفاده شده است. زیرساخت و امکان 
بین المللی در آن اســتفاده نشده است.وی ادامه داد: این قابلیتی 
فراتر از انتظار بود چون شــبکه پرداخت ایران به لحاظ سطح 
فناوری بــه دلیل عدم ارتباطات بین المللی فرصت فناوری روز 
دنیا فاصله داشت ولی در همین فاصله هم امکان تحریم ناپذیری 
را رقم زدیم و هم جهش فناوری ایجاد کردیم.کریمی گفت: ما به 
جای اینکه کارت های شهروندان ایرانی را تغییر دهیم کارت های 
فیزیکی را کنار گذاشــتیم و به یک تکنولــوژی جدیدتر رو به 
روزتری سوق پیدا کردیم که کارت های توکنایز شده در موبایلهای 
هوشــمند دارای فناوری nfc است.مشاور بین الملل رئیس کل 
بانک مرکزی خاطرنشــان کرد: امیدواریم در فازهای بعدی که 
برای بهره بندی اتباع روسیه در ایران است همه پذیرنده های ایران 
این قابلیت را برای پذیرش از کارت های روسیه داشته باشند. در 
مراحل بعد دستگاه های پوز در فروشگاه های روسیه فعال خواهد 
شد و نیاز به وجه نقدی روبلی نیز نخواهد بودبه گزارش فارس؛ 
کریمی در خصوص سهیمه ارزی مسافران به روسیه نیز گفت: ارز 
مسافری طبق قوانین بانک مرکزی ارائه خواهد شد و برای یک 
ماه علاوه بر ســهمیه ۵۰۰ دلاری فعلی ۵۰۰ دلار دیگر معادل 
روبلی به مسافران داده خواهد شد و بعد از پایدار شدن این سیستم 
سهمیه ارزی غیر از روبل برداشته خواهد شد. این تسویه ها در 
چهارچوب یک پیمان دوجانبه پولی بین ایران و روسیه است که 

که یکی از کارکردهای آن تسویه همین مناسبات کارتی است.

اقتصادی

خبـر

گروه اقتصادی // رئیــس گروه اقتصادی دفتر 
مقام معظم رهبری گفت: نمی توان مناطق ۲۰، ۱4 
و دروازه غار را رها کرد و در جاده سمنان خانه 
ســاخت. چرا دروازه غار را که سرشار از تاریخ 

است را به دروازه علم تبدیل نکنیم؟ 
   علــی آقامحمدی در همایش چشــم انداز صنعت 
ساختمان ایران با اشــاره به عدم ذکر عنوان مسکن 
در ویژه و اســتطاعت در عناوین این همایش اظهار 
داشــت: امــروز در یک واحد ۱۵ خانــوار با یک 
سرویس بهداشــتی زندگی می کنند و این واحدها با 
حیاط مرکزی می توانند نوسازی شوند و این واحدها 
با حیات مرکزی از بهترین لوکیش ها و آثار کشــور 
محسوب می شــوند.وی ادامه داد: در ابتدا باید ببینم 
که مســکن را برای همه مردم می خواهیم یا نه؟ باید 
مسکن در استطاعت هم در این همایش مطرح می شد 
چراکه بخش خصوصی باید برای همه اقشــار فکر 
کند.برای ســاخت مسکن در ۲۰۲۰ محله مذاکراتی 
با وزارت راه و شهرســازی و بانک ها داشتیم که از 
شرط آورده در مسکن ملی عبور کنیم اما با این وجود 
در این مناطق برای مردم مسکن ساخته شود. رئیس 
گروه اقتصادی دفتر مقام معظم رهبری با بیان اینکه 
ارایه وام و زمین رایگان حق اولیه تمام ایرانی ها است 
و نباید به دلیل عدم پرداخت اقســاط یا آورده اولیه 
از این حق محروم بمانند، گفت: در حال حاضر، در 
۲۰۲۰ محله ۱۰۹ هزار نفر برای مسکن در استطاعت 
ثبــت نام کردند و بخش خصوصی در این حوزه هم 
می تواند ورود کند. مســکن برای همه مردم است و 
کارگران همین شرکت ساختمانی هم به مسکن نیاز را 
دارند و باید برای آنها هم مسکن ساخته شود. مسکن 
تقاضای واقعی اقتصاد اســت و سوال این است که 
این مساکن چطور تامین می شوند. وی افزود: با نظر 
مشاور، ۱۵ قطعه زمین در شهر تهران با قابلیت ساخت 
۵۰۰ هزار واحد مسکونی به وزارت راه و شهرسازی 
معرفی کردیم و باید برای مردم در این مناطق مسکن 
ساخته شود و نه جاده ســمنان که هیچ زیرساخت 
شــهری هم در این منطقه وجود ندارد . آقامحمدی 
تاکید کرد: نمی توان مناطق ۲۰، ۱۴ و دروازه غار را 
رها کرد و در جاده سمنان خانه ساخت. چرا دروازه 
غار را که سرشــار از تاریخ است را به دروازه علم 
تبدیل نکنیم؟ امروز در یک واحد ۱۵ خانوار با یک 
سرویس بهداشــتی زندگی می کنند و این واحدها با 
حیاط مرکزی می توانند نوسازی شوند و این واحدها 
با حیات مرکزی از بهترین لوکیش ها و آثار کشــور 
محسوب می شــوند.رییس گروه اقتصادی دفتر مقام 
معظم رهبری گفت: خوشحالیم که یک خانم تصدی 
وزارت راه و شهرسازی را برعهده گرفته تا به صورت 
عملی ببینم یک خانم توانایی اداره را دارد و در این 
باره فلســفه بافی نکنیم.آقامحمدی با بررسی تهیه 

چشــم انداز ۱۴۳۰ را شروع کرده ایم، تاکید کرد: این 
۲۵ سال تنها مقطع تاریخی پولساز کشور محسوب 
می شــود چرا که در این مدت پنجره جمعیتی بسته 
می شود اما بیشترین ســرمایه گذاری در بخش های 
مختلف در این مدت انجام شده و اگر از این فرصت 
استفاده کنیم جامعه پیر ثروتمند خواهیم داشت وگرنه 
جامعه پیر فقیر می شویم.وی ادامه داد: در تمام قوانین 
به حضور بخش خصوصی تاکید شــده و تقاضای 
ما از بخش خصوصی این اســت که برنامه بیاورد و  
خواســته ها را منطقی و بهم رسانی کند.آقامحمدی 
گفت: بنده به چین ســفر کردم آنجا هم دولت وارد 
بخش های اقتصادی و مسکن ســازی می شود هر 
چند که طرفدار مدل چینی نیستیم و اینگونه نیست 
که از خودمان چیزی نداشــته باشیم چرا باید توان 
داخل در بخش مسکن سازی را نادیده بگیریم؟ وی 
با بیان اینکه در این مقطع زمانی باید تصمیم بگیریم 
که چگونه مسیر را اصلاح کنیم، اظهار داشت: دولت 
آماده اصلاحات اساسی اســت و ثروت زیادی در 
کشــور وجود دارد بنابراین دیگر نیازی به سخنرانی 
نداریم. بلکه به تصمیم گیری نیاز داریم و می توان از 
ظرفیت بخش خصوصی استفاده کنیم و باید با بخش 
خصوصی به این تفاهم برســیم در افق ۲۵ ساله چه 
اقداماتی انجام داد. می توان از هوش مصنوعی استفاده 
کنیم و شــهرها را مدرن کنیم. امروز لجستیک تغییر 
اساســی کرده و الان فرصت برای کار جهانی داریم 
و در این عرصه جا برای کســی تنگ نخواهد بود.

رئیس گروه اقتصادی دفتر مقام معظم رهبری با اشاره 
به تاکید مقام معظم رهبری به حذف نهادهای دولتی 
و شــبه دولتی در  رقابت با بخش خصوصی اظهار 
داشت: بهمن ماه سال گذشــته رهبری به صراحت 
تاکید داشــت که نهادهای دولتی و شــبه دولتی از 
رقابت با بخــش خصوصی حذف شــوند و حتی 
فرمودند که ستاد اجرایی فرمان امام بخش خصوصی 
نیســت و باید از پروژه هایی که بخش خصوصی به 
 آن ورود کرده، کناره گیری کند. رسما اعلام کردند که 
بخش خصوصی ایران می تواند رشــد اقتصادی را 

محقق کند. / قدس آنلاین

گروه اقتصادی // یک نماینده مجلس گفت: با عرضه 
فراوان زمین توسط دولتی و جلوگیری از فعالیت های 
واسطه ای، می توان چرخه های معیوب در انحصار بازار 
زمین را شکســت و هزینه های تمام شده مسکن را 
کاهش داد و باعث کاهش قیمت مسکن و افزایش رفاه 

خانوار شد. 
   مســکن یکی از نیازهای اساسی هر جامعه ای است و 
دســتیابی به آن، از اصلی ترین دغدغه های مردم به شمار 
می رود. با این حال، در سال های اخیر، قیمت زمین و مسکن 
به شدت افزایش یافته و دسترسی مردم به خانه ای مناسب را 
دشــوار کرده است. در این میان، یکی از راهکارهای مؤثر 
برای کاهش قیمت مســکن و تسهیل دسترسی عمومی، 
افزایــش عرضه زمین و تخصیص آن بــه تولیدکنندگان 
واقعی اســت. اگر زمین به عنوان یــک کالای پایه ای با 
قیمت مناسب و به دور از سوداگری در دسترس قرار گیرد، 
می تواند زمینه ساز افزایش تولید مسکن و کاهش قیمت ها 
شود. این رویکرد، با هدف ایجاد توازن در بازار و مقابله با 
دلالی های زمین، نه تنها هزینه های ساخت مسکن را کاهش 
می دهد، بلکــه می تواند نقش مهمی در ایجاد فرصت های 
سرمایه گذاری مولد و بهبود شرایط اقتصادی جامعه داشته 
باشد.در گفتگویی که با احمد آریایی نژاد، نماینده مجلس 
شورای اسلامی داشتیم، ایشان به اهمیت تخصیص زمین 
به مردم برای حل معضل مسکن اشاره کردند. آریایی نژاد 
معتقد است که با رفع موانع و عرضه مناسب زمین، می توان 
به طور مؤثری بحران مسکن را مدیریت کرد. او ضمن تأکید 
بر تلاش های دولت قبلی در این زمینه، بیان داشت که این 
اقدامات باید ادامه یابد، زیرا زمین به عنوان آورده اولیه در 
ساخت مسکن نقش اساسی دارد. به عقیده او، باید از تبدیل 
زمین به کالایی تجاری و پرسود جلوگیری شود تا افرادی 
که واقعاً قصد تولید مسکن دارند، بتوانند از این منابع بهره مند 
شــوند.وی همچنین به این نکته اشاره کرد که با تخصیص 
ارزان و مناسب زمین به مردم، علاوه بر کاهش هزینه های 
ساخت، انگیزه سرمایه گذاران برای ورود به حوزه مسکن 
نیز افزایش می یابــد. آریایی نژاد تأکید کرد که زمین نباید 

در دســت واسطه ها و دلالان باشــد، بلکه باید به کسانی 
اختصــاص یابد که به دنبال ایجــاد ارزش افزوده و تولید 
مسکن هستند.آریایی نژاد می گوید: حل بحران مسکن، بدون 
تردید نیازمند رویکردهای جدید و تغییر در نحوه برخورد 
با مســئله تخصیص زمین است. زمین به عنوان مهم ترین 
آورده ی اولیه برای ساخت مسکن، نقشی کلیدی در تعیین 
قیمت نهایی این کالای اساسی ایفا می کند. در شرایط فعلی، 
یکی از بزرگ ترین موانع ساخت مسکن، نبود زمین ارزان 
و در دسترس است که باعث شــده تا بسیاری از افراد به 
خرید زمین برای مقاصد تجاری و دلالی روی آورند و عملًا 
بخش مسکن به یکی از پرچالش ترین حوزه های اقتصادی 
تبدیل شود. برای شکستن این بن بست، لازم است تا زمین 
از یک کالای تجاری و پرسود به ابزاری برای تولید مسکن 
تبدیل شود و به افرادی تخصیص یابد که قصد ساخت وساز 
دارند، نه واسطه ها و دلالان.وی ادامه می دهد: دولت پیشین 
تلاش هایی برای حل این مسئله انجام داد، اما استمرار این 
تلاش ها و اتخاذ سیاست های پایدار ضروری است تا زمین 
با قیمت مناسب در دسترس مردم قرار گیرد. این سیاست ها 
باید به گونه ای باشد که زمین به جای تبدیل شدن به ابزاری 
برای کسب سود در دست دلالان و واسطه ها، در دسترس 

افرادی قرار گیرد که واقعاً قصد تولید دارند. با اعطای زمین 
به افرادی که به دنبال ساخت مسکن هستند، می توان از 
یک سو قیمت نهایی مسکن را کاهش داد و از سوی دیگر 
انگیزه سرمایه گذاران برای ورود به این حوزه را افزایش 
داد. همچنین، تخصیص زمین با قیمت پایین به افراد، نه 
تنها به تحقق اهداف توسعه ای و اجتماعی کمک می کند 
بلکه می تواند به عنوان یک سیاست اقتصادی برای کاهش 
تورم مسکن نیز عمل کند.نماینده ملایر در مجلس شورای 
اسلامی خاطرنشان می کند: یکی از مشکلات عمده ای که 
باید به آن پرداخت، فعالیت های واسطه ای و سوءاستفاده 
از اطلاعات و رانت های خاص در بازار زمین اســت. در 
حال حاضر، برخی افراد با استفاده از اطلاعات پیش دستی، 
اقدام به خرید زمین هایی می کنند که قرار است در آینده ای 
نزدیک ارزش افزوده بالایی پیدا کنند. به عنوان مثال، برخی 
با اطلاع از احداث پروژه های تجاری یا صنعتی در یک 
منطقه، زمین های آن محــدوده را ارزان می خرند و بعداً 
با قیمت بالا می فروشــند. این رویه، عملًا قیمت زمین را 
بالا می برد و هزینه تولید مسکن را افزایش می دهد، زیرا 
در نهایت، زمین با قیمت بسیار بالاتری به دست کسانی 
می رسد که قصد تولید دارند. بنابراین، عرضه ی فراوان و 

هدفمند زمین می تواند با این چرخه ی معیوب مقابله کند 
و مانع از افزایش هزینه های ساخت وساز شود.وی ادامه 
می دهد: از سوی دیگر، سیاست هایی که در جهت کاهش 
قیمت زمین و افزایش دسترســی به آن تدوین می شوند، 
می توانند نقش مهمی در هدایت ســرمایه ها به ســمت 
فعالیت های مولد داشته باشند. در حال حاضر، بسیاری از 
سرمایه گذاران به دلیل نبود زمین مناسب برای ساخت وساز، 
سرمایه خود را به ســمت فعالیت های غیرمولد و دلالی 
هدایت می کنند. اما اگر زمین به عنوان یک کالای فراوان و 
در دسترس در اختیار قرار گیرد، سرمایه گذاران نیز تمایل 
بیشتری به ورود به حوزه ی تولید مسکن خواهند داشت 
و سرمایه ها به جای بخش های غیرمولد به سمت تولید و 
اشتغال زایی هدایت می شوند.آریایی نژاد خاطرنشان می کند: 
از این گذشته، تخصیص زمین باید به گونه ای باشد که به 
دست افرادی برسد که به دنبال استفاده از آن در جهت تولید 
مسکن و افزودن ارزش به جامعه هستند. اگر زمین با قیمت 
مناسب به دست مردم برسد، این امکان فراهم می شود که 
زمین به ابزاری برای تولید و خلق ثروت تبدیل شود. در 
واقع، با تبدیل زمین به کالایی همچون »حلبی« که با قیمت 
کم در دسترس باشد، این قابلیت ایجاد می شود که از طریق 
ساخت وســاز و ایجاد ارزش افزوده، آن را به کالایی با 
ارزش تر و سودآورتر تبدیل کنیم.وی ادامه می دهد: برای 
دستیابی به این هدف، دولت باید به ارائه زمین به افرادی 
که قصد ساخت مسکن دارند ادامه دهد و از برنامه هایی 
که موجب کاهش قیمت زمین و افزایش عرضه می شوند، 
حمایت کند. اگر زمین به راحتی و با قیمت پایین به مردم 
واگذار شود، آنها نیز توان مالی بیشتری برای سرمایه گذاری 
در ساخت مسکن خواهند داشت و از این طریق می توان 
مشــکلات بخش مســکن را تا حد زیادی کاهش داد.
آریایی نژاد در پایان افزود: با عرضه فراوان زمین توسط 
دولتی و جلوگیری از فعالیت های واســطه ای، می توان 
چرخه های معیوب در انحصار بازار زمین را شکســت و 
هزینه های تمام شده مسکن را کاهش داد و باعث کاهش 

قیمت مسکن و افزایش رفاه خانوار شد.

رییسگروهاقتصادیدفترمقاممعظمرهبریمطرحکرد

عرضه زمین حلقه مفقوده کاهش قیمت مسکن در کلانشهرهاتهدید تبدیل ایران به جامعه پیر فقیر

گروه اقتصادی // مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی گفت: 
رئیس جمهوری به وزارت راه و شهرســازی ماموریت داد، با 
به کارگیری مشاوران داخلی و بین المللی طرح جامع توسعه 
دریامحور با اولویت سواحل مکران را تهیه و تکالیف و وظایف 

دستگاه های اجرایی در این زمینه را مشخص کند.
   »علی اکبر صفایی«  در گفت وگویی، دســتورات رئیس جمهور 
در دومین جلسه بررســی و تحلیل طرح های توسعه دریامحور با 
تأکید بر منطقه ســاحلی مکران را بسیار امیدوارکننده و نویدبخش 
 توصیف کرد و افزود: در این جلســه رییــس جمهوری به وزارت 
راه و شهرسازی ماموریت داد سریعا با به کارگیری مشاور داخلی و 
بین المللی طرح جامع توسعه دریامحور با اولویت سواحل مکران را 
تهیه و تکالیف و وظایف دستگاه های اجرایی در این زمینه را مشخص 
کند.وی با بیان اینکه باید این خبر خوش را به مردم بدهیم که رئیس 
جمهور و معاون اول وی، انرژی و انگیزه بسیاری دارند تا در حوزه 
توســعه دریامحور به ویژه توسعه سواحل مکران اتفاق ارزشمندی 
برای کشور رخ دهد، گفت: طی هفته جاری و هفته گذشته، رئیس 
جمهور وقت اختصاصی گذاشت تا مسیر مشخص شود؛ مسئله ای که 
بسیار حائز اهمیت و خوشحال کننده است.مدیرعامل سازمان بنادر 
و دریانوردی در خصوص چهار دســتور مهم رئیس جمهور برای 
آماده سازی زمینه های لازم جهت توسعه سواحل مکران، عنوان کرد: 
مباحث مطرح شده علاوه بر اینکه کاملا بر سیاست های کلی توسعه 
دریامحور که از سوی مقام معظم رهبری ابلاغ شده است، منطبق بود 
با برنامه هفتم توسعه نیز تطبیق کامل داشت. رئیس جمهور و معاون 
اول به دنبال اجرایی شــدن مسائل هستند و با دیدگاه بلندمدت و 

توسعه واقعی به موضوع نگاه می کنند.
*  تکلیف دستگاه های اجرایی در راستای اشتغالزایی و تولید

  صفایی با اشاره به اینکه پس از دو جلسه طولانی و تفصیلی در این 
خصوص، رئیس جمهور جمع بندی کاملا مناسبی داشتند، عنوان کرد: 
در نهایت دستگاه های اجرایی مکلف شدند، فعالیت هایی که موجب 
اشتغالزایی و تولید در منطقه می شود را به سرعت در دستور کار قرار 
دهند.به گفته مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی، عبدالعلی زاده به 
عنوان نماینده ویژه جهت هماهنگی های بین دستگاهی از سوی رئیس 
جمهور تعیین شده تا آنچه در صحنه طراحی انجام می شود در صحنه 
عمل نیز محقق شود.مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی با بیان 
اینکه دیگر مسئله مهم، تصمیم گیری در خصوص طرح های مختلف 
دستگاه های اجرایی بود، خاطرنشان کرد: با توجه به طرح های جامع 
توسعه دریامحور و طرح های مدیریتی مناطق ساحلی که از سوی 
وزارت راه و شهرسازی مدنظر قرار گرفته، جمع بندی بر این شد تا 
 این وزارتخانه هرچه ســریعتر با استفاده از توان مشاوران داخلی و 

بین المللی طرح جامع توسعه دریامحور با اولویت توسعه سواحل 
مکران را تهیه کند و دســتگاه های اجرایی مختلف، حول این طرح 
جامع، فعالیت کنند تا علاوه بر حفظ محیط زیست دریایی، بتوانیم 
زمینه ساز توسعه اشتغال و فعالیت های اقتصادی با نگاه بلندمدت که 

از سوی رئیس جمهور مدنظر قرار گرفته است، شویم.
*  فرصت ایجاد تمدن در منطقه مکران

    صفایی در مورد اهمیت سواحل مکران، خاطرنشان کرد: سواحل 
مکران یک نگین ارزشمند و فرصتی بکر و حیاتی برای جمهوری 
اسلامی ایران اســت تا در این منطقه تمدن سازی داشته باشیم و 
اگر بتوانیم طرح جامع را به درســتی محقق ســازیم و پروژه های 
بزرگی که تاکنون طراحی شــده است را اجرایی کنیم به طور حتم 
شاهد توفیقات بسیار زیادی خواهیم بود.وی افزود: در این راستا 
می توان به پروژه های زیربنایی مشخص در حوزه ریل، جاده، بندر 
بزرگ مکران برخی شــهرهای جدید از جمله شهر جدید تیس و 

شهر مکران که طراحی آنها انجام شده است، اشاره کرد.مدیرعامل 
سازمان بنادر و دریانوردی با تاکید بر اینکه دولت منتظر نمی ماند 
تا طرح های جامع نهایی شــود و پروژه های تعریف شده را محقق 
خواهد ساخت، اظهار کرد: دولت با مشارکت بخش خصوصی در 
حوزه پروژه های تعریف شده اقدام می کند و در این جلسه تاکید شد 
تا مقوله انرژی های نوین با مشــارکت بخش خصوصی و وزارت 

نیرو، مدنظر قرار گیرد.
*  مزایای ویژه طرح جامع توسعه دریامحور با اولویت سواحل 

مکران
  صفایی با اشــاره به اینکه همزمان با طرح توســعه دریامحور با 
اولویت ســواحل مکران، پروژه های مختلف تعریف شده می تواند 
منطقه را متحول کند، گفت: این موضوع در دستور کار قرار دارد و 
دستگاه های اجرایی در راستای تحقق توسعه دریامحور باید متوازن 
و هماهنگ عمل کنند و باید بدانیم که طرح جامع توسعه دریامحور 

با اولویت سواحل مکران می تواند پیوندهای دستگاه های مختلف 
را تقویت و مسیر صحیح را مشخص کند و شاهد ایجاد قطب های 
اقتصادی، فعالیت های اشــتغال آفرین و ایجاد جمعیت متمرکز در 
منطقه باشیم؛ مسئله ای که امیدواریم با نگاه و تلاش مضاعف دولت 

و همکاری کشورهای همسایه، محقق شود.
*  تکلیف وزارت راه پس از صدور ۴ دستور رئیس جمهوری

  وی با اشاره به اینکه سیاست گذاری، برنامه ریزی، هدف گذاری، 
تعریف پروژه ها و تامین منابع مالی در طرح جامع توسعه دریامحور 
با اولویت ســواحل مکران مدنظــر قرار دارد، گفــت: برخی از 
دســتورات رئیس جمهور به سایر وزارتخانه ها باز می گردد که به 
 عنوان وظیفه باید انجام دهند اما در خصوص آنچه بر عهده وزارت 
 راه و شهرســازی قرار گرفته باید بدانیم، تکلیف این وزارتخانه به 
روز رســانی طرح های جامع به صــورت کلی و تهیه طرح جامع 
توسعه دریامحور با اولویت سواحل مکران است تا به عنوان نقشه 
راه مدنظر قرار گیرد.صفایی همچنین در مورد ظرفیت بندر چابهار و 
قرارداد با هندی ها نیز، خاطرنشان کرد: این موضوع یک بحث ۱۰ 
ساله با هندی ها بود که در نهایت چند ماه قبل به قرارداد منجر شد 
و هندی ها هم اکنون در بندر مستقر هستند و فعالیت خود را انجام 
می دهند و تامین مالی طبق برنامه و قرارداد پیش می رود.وی افزود: 
خوشبختانه اجرای پروژه ریلی چابهار به زاهدان بالای ۷۰ درصد 
پیشــرفت فیزیکی دارد و تاکید ریاست جمهوری، سازمان برنامه 
و بودجه و همچنین وزارت راه و شهرسازی، تکمیل کریدورهای 

منتهی به بنادر است.
*  1۵۰ همت پروژه سرمایه گذاری در بنادر کشور

  مدیرعامل ســازمان بنــادر و دریانوردی با اشــاره به اینکه در 
حــال حاضر بیش از ۱۵۰ همت پروژه ســرمایه گذاری در بنادر 
کشور، تعریف شده است، بیان کرد: از این میزان حداقل ۶۰ همت 
توسط بخش خصوصی تامین می شود؛ گفتنی است سازمان بنادر 
و دریانوردی در حوزه زیربناها از جمله انجام لایروبی، ســاخت 
موج شــکن، اســکله و... که تامین مالی بالایــی دارند و بعضا 
ســرمایه گذاری در توان بخش خصوصی نیست، فعالیت می کند 
و ســرمایه گذاران بخش خصوصی نیز در حوزه روبناها از جمله 
ساخت انبار، ســیلو، محوطه و ... فعالیت دارند.بر اساس گزارش 
 سازمان بنادر و دریانوردی، صفایی در پایان با تاکید بر اینکه دستور 
 رئیس جمهور اصلاح رویه ها اســت، گفت: دستور رئیس جمهور 
در خصوص توســعه دریا محور با اولویت سواحل مکران بسیار 
 امیدوار کننده و نویدبخش بود و به طور حتم تداوم جلسات با حضور
 وی در منطقه موجب خواهد شد فعالیت ها به بهترین شکل پیش 

برود./ قدس آنلابن 

مدیرعاملسازمانبنادرودریانوردیعنوانکردمدیرعاملسازمانبنادرودریانوردیعنوانکرد

 تهیه طرح جامع توسعه دریامحور تهیه طرح جامع توسعه دریامحور
 با اولویت سواحل مکران  با اولویت سواحل مکران 

گروه اقتصادی // سخنگوی دولت گفت: دولت به اجرا و اتمام نهضت ملی 
مسکن متعهد است. 

    فاطمه مهاجرانی در همایش چشــم  انداز صنعت ســاختمان با بیان 
اینکه صنعت ساختمان از روی نیاز بشر به داشتن سرپناه شکل گرفته 

که به مرور زمان با اقتدار و زیبایی همراه شــد، اظهار داشت: ساختمان 
 می تواند نماد کشور باشد و در کشورمان هم نمادهایی داریم که نمونه آن 
تخت جمشید نماد است که با تخت جمشید درباره نماد تمدنی می توان 
صحبت کرد. وی ادامه داد: ساختمان صنایع جزو صنایع پیشرانه است 

و زنجیره طولانی دارد و در راستای اشتغال و هویت سازی نقش مهمی 
ایفا می کند. بخش خصوصی بســیار مهم است و هیچ تردیدی در این 
نیســت. سخنگوی دولت افزود: به عنوان نماینده دولت در این همایش 
هستم که بگویم که بسیار نیازمند به همکاری با بخش خصوصی هستیم 
و هیچ کشوری نمی تواند بدون بخش خصوصی به اهداف تعریف شده 
برسد و دولت به تمام این جامع بزرگ نیاز دارد. دولت چهاردهم با وفاق 
ملی تماما در اختیار بخش خصوصی است و آمادگی داریم اشتباهات و 
ایرادات را برطرف کنیم. به گزارش قدس آنلاین ؛وی همچنین تاکید کرد: 

دولت به اجرا و اتمام نهضت ملی مسکن متعهد است.

سخنگویدولت:

دولت متعهد به اجرای نهضت ملی مسکن است 

 گروه اقتصادی // مدیرعامل شــرکت مدیریــت تولید، انتقال و 
توزیع نیروی برق ایــران )توانیر(، ناترازی گاز را عامل محدودیت 
در تامین برق برشمرد و گفت: بیش از ۹۰ درصد برق کشور توسط 

نیروگاه های حرارتی و با سوخت گاز تامین می شود. 
   »مصطفی رجبی مشهدی« افزود: همه ساله در دوره سرد سال، با افزایش 
مصرف گاز در بخش خانگی و تجاری، سهمیه گاز نیروگاه ها محدود  شده 
و سوخت مایع )به طور عمده گازوییل( جایگزین آن می شود.وی تامین برق 
پایدار را هدف نخست صنعت برق دانست و ادامه داد: با توجه به ناترازی 
به وجود آمده در تولید و مصرف گاز، مقرر شده تا در کل کشور براساس 

سقف مصرفی در نظر گرفته شده برای هر منطقه، برنامه محدودیت تامین 
برق بخش خانگی و تجاری برای همه اســتان ها اعمال شود.مدیرعامل 
توانیر خاطرنشان کرد: هر مشترک می تواند از طریق سایت شرکت توزیع 
منطقه یا سامانه برق من از اینکه در چه ساعتی دچار محدودیت می شود، 
 مطلع شــده و مطابق با این محدودیت برنامه ریزی کنند.رجبی مشهدی 
 گفت: همچنین به شــرکت هــای توزیع نیروی برق هم تاکید شــده تا 
محدودیت ها صرفا مطابق برنامه اعلامی، اجرا شود.وی خاطرنشان کرد: 
صرفه جویی همه مشترکان در مصرف گاز و برق می تواند خیلی موثر باشد 
تا این محدودیت ها کمتر شده و شرایط به گونه ای پیش برود تا با تامین 

سوخت پایدار برای نیروگاه ها و همکاری مردم، محدودیت ها به حداقل 
رســیده و به تامین برق پایدار برای همه به ویژه مشترکان صنعتی و مولد 
بیانجامد.مدیرعامل توانیر اضافه کرد: زمان خاموشی ها از ساعت ۹ صبح 
تا ســاعت پنج بعداز ظهر و حداکثر ۲ ساعت در روز برای هر مشترک 
خواهد بود و هموطنان می توانند در صورت بروز مشکل با شماره ۱۲۱ به 
مراکز فوریت های برق شرکت های توزیع برق اطلاع دهند.رجبی مشهدی 
افزود: بر اساس سیاست های اتخاذ شده، بخش های صنعتی و کشاورزی 
در اولویت تامین برق قرار می گیرند و با ۱۰ درصد صرفه جویی در مصرف 
گاز وبــرق بخش های خانگی و تجاری، به طــور قطع می توانیم از این 
ناترازی عبور کنیم.وی گفت: شرکت ملی گاز و پخش فرآورده های نفتی 
حداکثر تلاش خود را برای رساندن سوخت به نیروگاه ها به کار بسته و 
امیدواریم میزان سوخت تحویلی افزایش یابد که در این صورت محدودیت 

بخش خانگی نیز کاهش خواهد یافت.

مدیرعاملتوانیر:

 ۹۰ درصد برق کشور توسط نیروگاه های حرارتی و با سوخت گاز تامین می شود
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اجتماعی

گزارش اختصاصی // قاچاق سوخت به اژدهایی تبدیل 
شده که فواره های آتش دهانش، خانواده های زیادی 
را در جاده ها سوزانده و خاکستر کرده و بایستی این 
اژدهای هفت سر، بی سر شــود تا امنیت به جاده ها 
برگردد و کودکانی یتیم و بی سرپرست نشوند و کسی 
جانش را ازدســت ندهد و طمع پول های بادآورده در 
قاچاق سوخت باعث نشود سهم نوجوانان و جوانانی از 
این استان ، قبرستان شود و بایستی اشتغالزایی برای 
هرمزگانی در سیاستگذاری های مسئولان قرار گیرد تا 

برخی برای امرار معاش در آتش سوخت نسوزند.
در هیچ ماهی از ســال نیست که تصادفات مرگبار قاچاقچیان 
ســوخت در اســتان هرمزگان، خانواده هایی را عزادار نکند. 
شــرایط بگونه ای شده است که حتی ســاکنان برخی مناطق 
از اســتان در ســاعاتی و بخصوص شــب ها جرات بیرون 
 رفتــن را ندارند و می ترســند زیر چرخ هــای خودروهای 
بی پلاک قاچاقچیان ســوخت لهِ شوند. متاسفانه روز به روز 
بر تعداد این ســوخت برها هم افزوده می شود و حتی برخی 
از نوجوانان دانش آموز و جوانان دانشــجو درس و تحصیل 
را رها کرده اند و در گرداب قاچاق ســوخت غرق شــده اند. 
گرچه بر اساس اظهارات برخی از مسئولان کشوری، بیشترین 
قاچاق ســوخت مربوط به گازوئیل اســت و پالایشگاه ها و 
ترک فعــل برخی مدیران در این قاچاق اثرگذار اســت ، اما 
تیروترکش آن به رانندگان عادی خودروهای ســبک بنزینی 
هم خورده است و بایستی ســاعت ها در صف های طولانی 
 سوخت در انتظار سوختگیری باشند که باعث نارضایتی شان

 شده است.
 قطعی برق و کمبود گازوئیل نیروگاه ها 

موضوع دیگر، برنامه خاموشــی ها و قطع برق در ســاعاتی 
از شبانه روز در کشور اســت که باعث بروز مشکلاتی برای 
مردم شــده است و برخی از رسانه هاهم با تجزیه و تحلیل این 
موضــوع ،به کمبود گازوئیل  نیروگاه ها به عنوان عامل اصلی 
این خاموشی ها اشاره کرده اند.روزنامه فرهیختگان در بخشی 
از گزارش مفصلی که در این بخش منتشر کرده است، نوشت: 
وزیر نفت در مصاحبه ای عنوان کرد دولت جدید درحالی آغاز 
به کار کرد که ذخایر گازوئیل نیروگاه ها در ۵ ماهه نخســت 
امسال ۴۵ درصد کمتر از مدت مشابه سال گذشته بوده است. 
به بیان دیگــر، از نظر وزیر نفت کمبــود گازوئیل نیروگاه ها 
عامل اصلی خاموشی هاســت نه نفت کــوره. این موضوع در 
حالی اســت که چند هفته قبل رئیس پلیس امنیت اقتصادی 
فراجانیز گفته عمده عرضه خارج از شــبکه و قاچاق سوخت 
مربــوط به گازوئیل و بخش کوچکــی از آن مربوط به بنزین 
است.حجم کشفیات کشور در حوزه قاچاق سوخت حاکی از 
قاچاق روزانه حدود ۲۰ میلیون لیتر نفت گاز در کشــور است 
که حتی یک میلیون لیتر هم برای ما رقم بسیار بزرگی به شمار 
می رود و با اجــرای طرح های ویژه در حال مبارزه تخصصی 
برای جلوگیری از عرضه خارج از شبکه سوخت و شناسایی 
گلوگاه های قاچاق هستیم. این موضوع نشان مي دهد از یک 
طرف کمبود گازوئیــل در نیروگاه ها داریم که منجر به قطعی 
برق در کشور شده است و از طرفی دیگر روزانه ۲۰میلیون لیتر 
قاچاق می شود که البته تمام این حجم از قاچاق گازوئیل را هم 
نمی توان به خودروهای نیسان بی پلاک نسبت داد و بطور حتم 

بخش زیادی از این قاچاق بصورت ســازمان یافته انجام می 
شود که چند روز قبل نماینده مردم زاهدان در مجلس از دخالت 
پالایشــگاه ها در قاچاق هم گفت .نماینــده مردم زاهدان در 
 مجلس شورای اسلامی می گوید: »مبدا قاچاق سوخت از خود 
پالایشگاه ها اســت و اینکه گفته می شود این قاچاق توسط 
مردم محلی انجام می شود، حرف بسیار غیر کارشناسی و حتی 

بی ربطی است.«
با تمام این تفاســیر آنچه که مهم است ،این موضوع می باشد 
 که قاچاق ســازمان یافته با ترک فعل هایی و دخالت هایی از 
دولتی ها هم همراه اســت که دستگاه های نظارتی بایستی در 

این حوزه مداخله جدی تری نمایند.

 از آن طــرف نباید اجازه قاچاق ســوخت بــه خودروهای 
بی پلاکی را داد که جاده های اصلی و فرعی اســتان را ناامن 
 کــرده اند و از طرفــی دیگر نباید به بهانه قاچاق ســوخت، 
صف های طولانی ســوخت گیری در جایگاه های ســوخت 
 تشــکیل شــود و وقــت و ســوخت رانندگان هــم در این 
جایگاه ها ســوخت شود. بایســتی با رصدهایی که از طریق 
دوربین های مداربسته انجام می شــود، قاچاقچیان احتمالی 
سوخت را در صف های بنزین جایگاه ها شناسایی کرد. از آن 
طرف بخشی از صف های طولانی سوخت به خرابی نازل های 
سوخت گیری جایگاه ها و کمبود تعداد جایگاه های سوخت 
برمی گردد که اگر این مشــکل و کمبود برطرف شود، بخشی 
زیادی از صف های طولانی ســوخت گیری در استان و شهر 

بندرعباس برطرف می شود. 
در ادامه سلسله گزارش های روزنامه دریا با موضوع قاچاق 
سوخت وصف های طولانی سوخت گیری ، در این شماره نیز 
بخشی از نظرات مردم و اقدامات مسئولان را منتشر می کنیم.

 ایست و بازرسی
در جاده بندرعباس به میناب ایســت و بازرسی زدند که فقط 
ترافیک و قاچاق سوخت بیشتر شد و قاچاقچیان سوخت مسیر 
خودشــان را با خلاف رفتن و.... پیدا می کنند و جاده ها برای 
مردم ناامن شده است. بایســتی مبدا و مقصد قاچاق سوخت 
شناسایی شود و اگر مرزهای آبی کاملا مسدود و کنترل شود 
که ســوخت وارد دریا و شناورها نشود، قاچاق سوخت کمتر 

می شود.

 خورهای جلابی
 هر روز به وسیله مشک ماری در خور های جلابی بارگیری 
 سوخت اســت. نظارت و برخورد چندانی هم نیست و مردم

 قتل عام می شوند به وسیله این نیسان های شوتی.
 فروش گازوئیل 

می خواستم موضوعی را به مســئولان بگویم گازوئیل هایی 
که قاچاق می شــود به شناورهایی که بیشترشان هم خارجی 
هســتند، به فروش می رسد که اگر دولت گازوئیل را با قیمت 
واقعی به این شناورهای خارجی بفروشد و پولش را بصورت 
ارز و نقدی بگیرد، آنها از واســطه ها وقاچاقچیان ســوخت، 
 خریــد نخواهند کرد و قاچاق ســوخت بــرای قاچاقچیان 

صرفه اقتصادی نخواهد داشت و قاچاق کمتر شده و جاده ها 
هم امن می شوند. نباید اجازه داد حتی یک لیتر گازوئیل توسط 

قاچاقچیان در روی دریا به این شناورها فروخته شود.
 به مسئولان قضایی و انتظامی بگویید 

 اگر دسترسی دارید به گوش مسئولان قضایی و انتظامی استان 
برســانید که خورهای منطقه جلابی مخصوصا خور کانال و 
الیاس این روزها جولان قاچاقچیان سوخت بوده و به وسیله 
مشک های ماری بزرگ بارگیری می شوند.متاسفانه جاده هم 
شــلوغه از بس نیســان تردد بالایی داره.نمیشه شب ها مردم 
عادی تردد کنند از ترس تصادف. فعالیت قاچاقچیان سوخت 
شب ها در خورهای منطقه جلابی )خور کانال و الیاس( شروع 
خواهد شد و تا سپیده صبح ادامه دارد که سبب ترس و وحشت 
مردم از ماشین های سوخت بر شده است و مردم در طول شب 

از ترس تصادف امکان تردد ندارند.
 واردات بنزین 

چنــد روز قبل در خبرها خواندم که مدیرعامل شــرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی اعــلام کرده بود ماه های قبل روزی 
۸میلیون لیتر و در مهرماه روزی ۹میلیون لیتر بنزین به کشور 
وارد می شود. می خواستم عرض کنم چرا برای افزایش تولید 
خودروهای کم مصرف در کشور ، واردات خودروهای خارجی 
کم مصرف و افزایش تولید خودروهای دوگانه سوز در کشور 
اقدام مناسبی نمی شود تا مصرف بنزین کمتر شود. خودروهای 
تولیدی مان مصرف ســوخت شان بالاست و از طرفی چندین 
میلیون خودروی فرســوده در کشور داریم که این موضوعات 
هم باعث افزایش مصرف ســوخت شده است. از طرفی روزانه 
مقدار زیادی بنزین در صف های طولانی ســوخت گیری هم 
هــدر می رود. اگر در این بخش هــا هم برنامه ریزی و اقدام 

مناسبی می شد، بطور حتم نیازی به واردات بنزین نداشتیم . 
تا چندسال قبل از طریق پالایشگاه نفت ستاره خلیج فارس که 
تولید بنزین مان زیاد بود و بخشی از این بنزین صادر می شد و 
اینکه الان به واردکننده بنزین تبدیل شده ایم ،جای تعجب دارد. 
بایســتی در حوزه مصرف بهینه بنزین هم فرهنگ سازی شود 
که وزارت نفت در این حوزه اقدام مناسبی ندارد. دستگاه های 
دولتــی بصورت جزیره ای عمل می کنند و برای مصرف کمتر 
سوخت با شــیوه های مختلف وفرهنگ سازی در این بخش 

اقدامی صورت نمی گیرد.
 جایگاه های سی ان جی 

چرا به موضوع افزایش خودروهای گازســوز در کشــور و 
افزایش جایگاه های گاز ســی ان جی در هرمزگان و افزایش 
نظــارت بر این جایگاه ها توجهی نمی شــود تا مردم مجبور 
نشــوند  بروند بنزین بزنند و در صف های بنزین زمان زیادی 

را معطل شوند ؟
بنده اهل بندرعباس و به جهت شــغلم ) کارمندی ( ســاکن 
بندرلنگه می باشــم .در موقع خرید خودرو هزینه بیشتری را 
برای خودرو دوگانه سوز متحمل شده ام  .تقریباً هفته ای یا دو 
هفته ای یکبار در مسیر بندرلنگه-بندرعباس و بالعکس مجبور 

به تردد هستم .
متاسفانه پمپ گاز بندرخمیر ساعت کاری اش اینگونه است که 
فقط از ســاعت ۷ صبح تا ۲۲ )۱۰شب( فعال است . روزهای 
جمعه هم صبح ها تعطیل است و فقط بعدازظهر از ساعت ۱۶ 
تا ۲۲ فعال اســت . در ایام زیادی از سال ) تقریباً خردادماه تا 
مهر یا آبانماه ( هم در طول روز و ساعات فعالیت ، از ساعت 
۱۳ تا ۱۶ با توجیه صرفه جویی در مصرف برق تعطیل است.  
یکــی دو روز پیش هم که تعطیلی میان روز ) ســاعت ۱۳ تا 
۱۶( کنســل شد ، طی تصمیمی جدید روزهای جمعه را کاملًا 
تعطیل کرده اند .با یک حســاب و کتاب ساده می شود گفت 
اگر طول یک سال ۸،۷۶۰ ساعت باشد ، تقریباً می شود گفت 
۴،۴۹۷ساعت از سال را تعطیل و فقط ۴،۲۶۳ساعت در طول 
ســال فعال است . یعنی بیشتر ساعات را در طول سال تعطیل 
است  .حال به این اضافه کنید برخی از ایام تابستان که در میانه 
روز بجای ســاعت ۱۳ ، ساعت ۱۲ تعطیل میشود . یا برخی 
مواقع که صبح ها دیرتر شروع بکار می کند و یا شب ها زودتر 
تعطیل می شود و همچنین ایامی که بخاطر نقص در سیستم فنی 

تعطیل می شود .در بندرلنگه هم که پمپ گاز وجود ندارد .
ســهمیه بنزین خودرو بنده هم که بخاطر دوگانه سوز  بودنش 
نصف )۳۰لیتر( هســت و در بندرلنگه هــم یافتن بنزین آزاد 
خیلی کار سختی می باشد . آیا این وضعیت حق یک شهروند 
هرمزگانی اســت با توجه به اینکه از این استان گاز و بنزین به 
سایر نقاط کشور ارســال و توزیع می شود !؟واقعاً چه کسی 

پاسخگو است !؟
 دریا و خشکی  ناامن برای قاچاقچیان 

بایســتی با قاچاقچیان سوخت، کالا ، اتباع، مشروبات الکلی، 
 موادمخدر و... در دریا و خشــکی مقابله شــود تا امنیت در 
جاده ها و شــهرها و روســتاها حاکم شــود و قاچاقچیان و 

بخصوص ســازمان یافته هــا نتوانند جــولان دهند و مردم 
در آتش قاچاقچیان نســوزند و گل های زندگی شــان پرپر 

وخاکستر نشوند. 
در روزهای اخیر اقدامات دســتگاه هــای قضایی، امنیتی و 
انتظامــی در هرمزگان نیز در مقابله با قاچاقچیان ســوخت، 
سازمان یافته تر شده اســت که با تداوم و افزایش این روند، 
 می تــوان امیدوار بود جــولان قاچاقچیان کاهــش یافته و 
جاده ها امن تر شــوند. بایســتی تمام جــاده های خاکی که 
قاچاقچیان برای رفت و آمدشان هموار کرده اند ،مسدود شوند 
ودر جاده های اصلی اجازه تردد نداشــته باشند و در دریا نیز 

چتر نظارت ها گسترده تر شود .
 انســداد جاده اختصاصی قاچاقچیان سوخت در 

کوه های هشتبندی 
رئیس کل دادگســتری هرمــزگان از مسدودســازی جاده 
اختصاصی قاچاقچیان ســوخت در کوه های منطقه توکهور و 

هشتبندی خبر داد. 
مجتبی قهرمانی »رئیس کل دادگستری هرمزگان« اعلام کرد:  
در پی مطالبات مردمــی و با توجه به وقوع حوادث دلخراش 
جاده ای در محورهای مواصلاتی شــرق اســتان که در نتیجه 
تردد بی ضابطه خودروهای قاچاقچیان سوخت منجر به جان 
باختن و مصدومیت تعداد زیادی از هم وطنان مان شده است، با 
تصویب شورای تأمین استان هرمزگان و به دستور مقام قضایی، 
اقدامات ویژه ای به منظور مقابله با قاچاق ســوخت در حال 

اجرا است.

وی افزود: در همین راستا، مأموران فراجا موفق شدند، ضمن 
اجرای عملیات ضربتی در مناطق کوهستانی منطقه توکهور و 
هشــتبندی، یکی از جاده های اختصاصی و محل های عبور 
کاروان قاچاقچیان سوخت را که در دل کوهستان و به صورت 

غیرقانونی احداث شده بود، شناسایی کنند.
 وی افزود: در نتیجه این اقدام، جاده مذکور موســوم به جاده 
یک تومنی مسدود شــد تا هزینه بیشتری برای سوخت بران 

غیرمجاز و بر هم زنندگان نظم و امنیت جامعه ایجاد شود.
رئیس کل دادگســتری اســتان هرمزگان همچنین با اشاره به 
تأکیدات ریاست قوه قضاییه در خصوص لزوم مبارزه بی امان 
با پدیده قاچاق، خاطرنشــان کرد: به منظور حفاظت از امنیت 

و جان و مال مردم در محورهای مواصلاتی اســتان و با هدف 
صیانت از منابع ملی، مقابله با قاچاق سوخت با جدیت هرچه 
بیشتر تداوم خواهد یافت و دستگاه قضایی با تمام توان و بدون 

اغماض با قاچاقچیان برخورد خواهد کرد.
 توقیف شناور حامل ۶۰۰ هزار لیتر سوخت قاچاق 

در آبهای خلیج فارس
دادستان مرکز اســتان هرمزگان از توقیف شناور حامل ۶۰۰ 

هزار لیتر سوخت قاچاق در آبهای خلیج فارس خبر داد. 
عارف اکبری »دادســتان مرکز اســتان هرمزگان« از کشــف 
حدود ۶۰۰ هزار لیتر ســوخت قاچــاق از یک فروند لنج در 
آبهای خلیج فــارس خبــر داد. وی افزود:قاچاقچیان قصد 
 داشــتند ســوخت های قاچاق را به یکی از کشورهای حوزه 
خلیج فارس منتقل کنند که خوشــبختانه این محموله با رصد 
اطلاعاتی و در عملیات منســجم مأمورین دریابانی شناسایی 
و توقیف شد. اکبری همچنین با اشاره به دستگیری ۱۴ نفر از 
قاچاقچیان ســوخت در این رابطه اظهار داشت: برای متهمین 
پرونده قضایی تشکیل شده است و رسیدگی به این پرونده در 

حال انجام است. 
دادستان مرکز استان هرمزگان تصریح کرد: سوخت های کشف 
شــده از این شناور طبق روال قانونی با دستور قضایی تحویل 
شــرکت توزیع و پخش فرآورده های نفتی شــده و به چرخه 

توزیع قانونی برمی گردد.
دادستان مرکز اســتان هرمزگان در پایان تأکید کرد: دستگاه 
قضایی اســتان با همکاری ضابطــان، راهبرد مقابله با قاچاق 
سازمان یافته سوخت را با قاطعیت ادامه می دهد و در راستای 
صیانت از منافع و ســرمایه های ملت ایــران لحظه ای درنگ 

نخواهد کرد. 
 فرماندار ویــژه میناب: خرابــی نازل ها در پمپ 

بنزین ها قابل قبول نیست
معاون اســتاندار و فرماندار ویژه میناب یکی از دلایل تشکیل 
صف های طولانی در جایگاه های سوخت را خرابی نازل ها 
عنوان کرد و گفت: بنا داریــم از این پس دیگر جایگاه داران 
متخلف جریمه نشــوند و به جای آن سهمیه سوخت جایگاه 

کاسته شده و به جایگاه دیگری داده شود که تخلفی ندارد.
به گزارش فــارس، محمد رادمهر فرماندار ویژه شهرســتان 
میناب در نشست معارفه رئیس شرکت نفت میناب و مسئولان 
شهرســتانی با جایگاه داران این شهرستان با اشاره به خرابی 
نازل ها در جایگاه های ســوخت، اظهارداشت: یکی از دلایل 
 تشــکیل صف های طولانی در جایگاه های سوخت خرابی 
نازل ها بود. وی تاکید کرد: بنا داریم از این پس دیگر جایگاه 
داران متخلف جریمه نشــوند و به جای آن ســهمیه سوخت 
جایگاه کاسته شــده و به جایگاه دیگری داده شود که تخلفی 
ندارد.رادمهر افزود: روند خدمت رسانی سوخت در جایگاه ها 
باید به طور مســتمر بدون هیچ کم کاری صورت پذیرد تا از 

معطلی مردم در پمپ بنزین ها جلوگیری شود . 
رادمهر خاطرنشان کرد: در بازرسی های میدانی صورت گرفته 
در برخی از جایگاه های شهرســتان تعــدادی از نازل های 
سوختگیری غیر فعال هستند که می بایست فوراً در خصوص 
 رفع این مشــکل اقدام و فعال شــوند و مــردم نباید بخاطر 
ســهل انگاری بعضی ها ســردرگم و در صف های طولانی 
معطل باشند.وی با اشــاره بر اینکه تعمیر مکانیکی نازل های 
ســوختگیری، به شــرکت نفت در خصوص نظارت برتعمیر 
سامانه های هوشــمند این نازل ها و تامین قطعات مورد نیاز 
آنها تاکید کرد .وی  ادامه داد: مسئولیت تخلف در جایگاه های 
ســوخت با صاحب جایگاه است ، پس باید مالکین و مدیران 

جایگاه ها در محل کار حضور داشته باشند.
رادمهر یادآور شد: در تمامی جایگاه های سطح شهرستان باید 
دوربین ها فعال باشــد و اگر جایگاهی دوربین آن غیر فعال 

باشند با آن برخورد خواهد شد.
مدیر جدید شرکت پخش فرآورده های نفتی منطقه میناب گفت: 
جهت عرضه سوخت به شهروندان مشکلی برای عرضه بنزین 
وجود ندارد.مسلم صفی پور مدیر جدید شرکت پخش فرآورده 
نفتی میناب هم افزود: سیاست های تدوین شده شرکت پخش 
فرآورده هــای نفتی در زمینه خرابی نــازل ها و چالش های 
جایــگاه های در جهت رفع این مشــکلات بطور جدی اقدام 

خواهد شد.
رئیس شــرکت پخش فرآورده های نفتی مینــاب از توجه و 
پیگیری فرماندار ویژه میناب در جهت بازدیدهای میدانی و در 

جهت رفع مشکلات جایگاه داران تقدیر کرد.

علی زارعی/دریا
daryaz           @gmail.com1359

کمینعزرائیلدرخودروهایسوختبرانکمینعزرائیلدرخودروهایسوختبران

ناامنی خشکی ودریا برای قاچاقچیانناامنی خشکی ودریا برای قاچاقچیان

دســتگاه قضایی اســتان با همکاری ضابطان، 
راهبرد مقابله با قاچاق سازمان یافته سوخت 
را بــا قاطعیــت ادامــه می دهد و در راســتای 
صیانــت از منافع و ســرمایه های ملــت ایران 

لحظه ای درنگ نخواهد کرد. 
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آغاز طرح شناسایی و پرورش استعدادهای 
ورزشی دانش آموزان در هرمزگان

 حسین نارنجی نسب گروه ورزشی //  مهدی فولادی، معاون 
تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان هرمزگان، در 
جلسه هماهنگی طرح اســتعدادیابی ورزشی با حضور روزبه 
زابلی پور، معاون ورزشــی اداره کل ورزش و جوانان استان، 
ضمن تأکید بر اهمیت این طرح، بیان کرد: »طرح استعدادیابی 
ورزشــی با هدف شناسایی و پرورش اســتعدادهای ورزشی 
دانش آموزان، گامی اساسی در مســیر رشد و توسعه ورزش 
استان خواهد بود. این طرح با استفاده از الگوی علمی و دقیق 
آمایش سرزمینی اجرا می شود و در ادامه، فرآیندهای غربالگری 
و صحت سنجی تخصصی نیز برای شناسایی دقیق تر استعدادها 
انجام خواهد گرفت.« به گزارش خبرنگار دریا ؛ وی افزود: »این 
طرح، یکی از اهداف خود را آماده سازی استعدادهای ورزشی 
استان برای رقابت های بین المللی، از جمله المپیک استرالیا در 
آینده، قرار داده است. علاوه بر شناسایی دانش آموزان مستعد، 
تلاش داریم تــا مهارت های حرکتی، هماهنگــی و آمادگی 
جسمانی آنها را پرورش دهیم و مسیر رشد این دانش آموزان را 
با همکاری مربیان و متخصصان ورزشی هموار کنیم.« فولادی 
خاطرنشــان کرد: »در اجرای این طرح، به موانع و مشکلاتی 
که ورزشــکاران مستعد استان در دوره بزرگسالی با آن مواجه 
می شــوند، توجه ویژه ای داریم؛ از جمله مشکلات فرهنگی و 
معیشتی. هدف ما این است که این استعدادها بتوانند بدون وقفه 
در مسیر پیشرفت خود ادامه دهند و به مرحله بزرگسالان دست 
یابند.« وی در پایان بیان کرد: »با حمایت و همکاری مسئولین 
و هیئت های ورزشی، امیدواریم این طرح را به طور کامل اجرا 
کنیم و در آینده شاهد افتخارات ملی و بین المللی از سوی این 
دانش آموزان باشیم.« لازم به ذکر است که موضوع استعدادیابی 
ورزشی که پیشتر در جلسه شورای آموزش و پرورش استان 
مطرح و مطالبه شده بود، به تازگی به عنوان یکی از اولویت های 
کاری مطرح شده است. این طرح در چهار فاز ترسیم شده که در 
مرحله اول، نقش و شرح وظایف هر حوزه مشخص شده است.

تمام دســتگاه های متولی مکلف به توسعه زیرساخت ها ی 
ورزشی در استان هستند 

روزبه زابلی معاون ورزشــی اداره کل ورزش و جوانان استان 
هرمزگان، در جلســه هماهنگی طرح اســتعدادیابی ورزشی 
میــان آمــوزش و پــرورش و اداره ورزش و جوانــان بیان 
کرد:برنامه ریزی هــا و اقدامات مؤثری بــرای ارتقای جایگاه 
ورزش اســتان در ســطح ملی و جهانی در حال انجام است. 
ما در رشــته هایی مانند »ســاندا« موفقیت های خوبی کسب 
کرده ایم و اکنون قصد داریم با توسعه زیرساخت های مناسب، 
در ســایر رشته ها نیز به موفقیت های بزرگ دست یابیم.« وی 
افزود: »براساس طرح آمایش ســرزمینی، تمام دستگاه های 
متولی، به ویژه آموزش و پرورش، به شــکل جدی مکلف به 
توسعه زیرســاخت ها در سطح استان هستند. به طور مثال، در 
رشته قایق رانی می توان با ایجاد زیرساخت های لازم در مناطق 
ساحلی مانند بندر لنگه و بندرعباس، به پرورش ورزشکاران 
توانمند و قهرمان دســت یافت.« زابلی پور تصریح کرد: »این 
طرح به طور جدی پیگیری و معرفی شده و رسانه ها نیز در این 
زمینه نقش مهمی در اطلاع رسانی و پیگیری داشته اند. امیدواریم 
با همکاری مشــترک همه ارگان ها، گام های مؤثری در جهت 
کشف و پرورش استعدادهای ورزشی استان برداشته شود و در 
آینده نزدیک شاهد حضور افتخارآمیز ورزشکاران هرمزگانی 
در رقابت های بین المللی و المپیک باشیم.« وی خاطرنشان کرد: 
»استان هرمزگان ظرفیت های فراوانی در حوزه ورزش دارد و 
با برنامه ریزی درست و استفاده بهینه از این ظرفیت ها، می توانیم 
به دستاوردهای بزرگی در سطح کشور و حتی جهان دست پیدا 
کنیم.« وی در پایان اظهار داشت: »موضوع استعدادیابی ورزشی 
در جلســه اخیر شــورای آموزش و پرورش استان به تازگی 
توسط استاندار مطرح و مطالبه شده است. فرایند استعدادیابی در 
چهار فاز ترسیم شده که در مرحله اول، نقش و شرح وظایف 

هر حوزه مشخص شده است.«
بهمناسبتروزپرستارصورتگرفت

تجلیل  از مسئول کمیته پزشکی هیئت فوتبال 
هرمزگان

  گروه ورزشی // به مناسبت میلاد حضرت زینب ) س(  
و روز پرستار، از  سحر ستاری مسئول کمیته پزشکی هیئت 

فوتبال هرمزگان تجلیل به عمل آمد. به گزارش خبرنگار دریا 
؛ از هفته یازدهم لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور بین دو 
تیم پالایش نفت بندرعباس و گیتی پسند اصفهان و در بین دو 
نیمه از  سحر ستاری پزشک ورزشی و مسئول کمیته پزشکی 

هیئت فوتبال استان هرمزگان تجلیل شد.

ورزشی

خبـر

لیگدستهدومآزادگان

            برد شهرداری بندرعباس درنیمه مربیان            برد شهرداری بندرعباس درنیمه مربیان    

حسین نارنجی نسب گروه ورزشی // شرح بازی: دوتیم 
شمال وجنوب کشــور، شهرداری بندرعباس و دریای 
کاسپین بابل در هفته چهارم لیگ دسته دوم آزادگان 
باحضور هواداران تیم شــهرداری در ورزشگاه خلیج 

فارس به میدان رفتند.
بازی متعادل آغاز شد و تیم هابه دنبال روزنه ای برای خلق 
موقعیت بودند ویکی دوموقعیت درنیمه نخست هردوتیم به 

دست آوردند که با واکنش سنگربانان دوتیم به گل تبدیل نشد 
تا نیمه نخســت دوتیم بدون باز کردن دروازه های یکدیگر 

راهی رختکن شوند.
 به گزارش خبرنگار دریا ؛ درنیمه دوم هنوز دودقیقه از بازی 
نگذشته بود که شهرداری توسط علی قسمتی به گل رسید .در 
ادامه این بازی در دقیقه ۸۱ تیم دریای کاسپین روی یک ضد 

حمله توسط عرفان دمساز به گل رسید.

شهرداری که در نیمه دوم بهتر ظاهر شده بود با گردش توپ،  
مالکیت بازی را دوباره از آن خودکرد وســراپا حمله شد و 
دریای کاســپین را به عقب راند.در دقیقه ۸۹ بدنبال خطای 
مدافع تیم مهمان روی بازیکن شهرداری در محوطه جریمه 
داور بلافاصله نقطه پنالتی را نشان داد که کادر فنی وبازیکنان 
تیم مهمان نسبت به تصمیم داور معترض شدند وچند دقیقه 
 ای از ادامه بازی سر زدند اما داور روی تصمیم خود ایستادکه

 سرانجام ضربه پنالتی را محمد لطفی درکنج دروازه حریف 
جای داد. ودردقیقه ۸+۹۰ در یک ضد حمله شــهرداری به 
گل سوم خود دست یافت و زننده این گل سعید فولادی بود.
بدین ترتیب شــهرداری در یک روز درخشــان سه امتیاز 

خانگی را به اندوخته های خود اضافه کرد.
 تعویض های نیمه دوم ایمان رزاقی راد برای تیم شــهرداری

 کار ساز شد.
شهرداری بندرعباس ۳
دریای کاسپین بابل   1

 ورزشگاه خلیج فارس بندرعباس تماشاگر: ۳۰۰نفر
شــهرداری بندرعباس : پرویز کریمی، مهدی تقوی، رامین 
دهقانی، علی محمــدی )۷۵-محمد لطفی ضیابری( مرصاد 
فلاح نژد )۴۹-یاشــار اســد نژاد( عنایت اله بوته، مصطفی 
 فرهادی نــژاد )۷۵- امیــر رضا احمدی( علی بشــیری، 
سید یونس حسینی) ۱+۹۰ علیرضا سالاری( علی قسمتی و 

ایمان احمدی طیفکانی) ۹+۹۰سعید فولادی(
سرمربی: ایمان رزاقی راد
مدیر تیم: پیمان زاده سراج

گل: علی قسمتی )۴۷( محمد لطفی ضیابری ) ۸۹ ( و سعید 
فولادی ) ۸+۹۰( برای شهرداری

عرفان دمساز ) ۸۱ ( برای دریای کاسپین بابل
 داور: معین ایزدی با کمک حســن مهــدی زاده و مرتضی 

چاه خویی زاده داور چهارم محمد کاظم بحرینی
 ناظر داوری: حمید رضا پایدار، ناظر فدراســیون مســلم 

خدا ترس

گروه ورزشــی // مجمع انتخاباتی هیئت 
پزشکی و ورزشی هرمزگان با حضور کلیه 
اعضا در سالن کوثر دانشگاه علوم پزشکی 

هرمزگان برگزار شد.
به گزارش خبرنگار دریــا ؛ مجمع انتخاباتی 
هیئت پزشــکی ورزشی اســتان هرمزگان به 
ریاســت غلامرضا نوروزی رئیس فدراسیون 
پزشکی ورزشــی ونائب رئیس کمیته المپیک 
کشور ومدیرکل ورزش وجوانان هرمزگان  و 
معاونین اداره کل واعضای هیئت در بندرعباس 

برگزار شد.
 مظفر مهری خادمی نســب مدیر کل ورزش 
وجوانان استان اظهار داشت: به کرامت فتح الهی 
که توانست با اکثریت آرا در مجمع انتخاب شود 

تبریک عرض می نمایم وآرزوی موفقیت ایشان 
را داریم و امیدواریم در طول چهار سال آینده 
شــاهد فعالیت های بیشتری از هیئت پزشکی 
ورزشی باشــیم. وی افزود: دامنه فعالیت های 
فدراسیون پزشکی ورزشی بسیار گسترده است 
و خوشبختانه این فدراسیون توانسته است موفق 
عمل کند با وجود این معتقدم ارتباط فدراسیون 
و نماینده آنها در استانها با جامعه ورزش تقویت 
شود و اهمیت این هیئت به مراتب بیش از همه 
هیئت های ورزشی است چرا که دامنه خدمات 
آن همه هیئت ها را در برمی گیرد.وی حمایت 
کامل خود را از هیئت پزشــکی استان اعلام 
کرد و اظهارداشت: امیدواریم با خدمات علمی 
هیئت طول عمر قهرمانی ورزشکاران استان را 

بالا ببریم .متولــی ورزش وجوانان هرمزگان 
با اشــاره بــه اینکه در اســتان ظرفیت های 
 بســیار خوبی داریم گفت :اولین برنامه ای که 
رئیس هیئت اعلام کرد تشکیل آکادمی پزشکی 
و ورزشی استان است واز برنامه های اولویت 
دار است که اداره کل و فدراسیون کمک خواهد 

کرد که این امر محقق شود.
رئیس فدراسیون پزشــکی و ورزشی در این 
جلسه اظهار داشت:من به نوبه خودم به رئیس 
و اعضای هیئت رئیسه که رای اعضای مجمع 
را گرفتند تبریک می گویم و این مســئولیت 
بسیار خطیری است که با ظرفیت  و پتانسیلهای 
زیادی که دراســتان وجــود دارد باید از این 

شرایط استفاده لازم رابرد.

 غلامرضا نوروزی بیــان کرد: با برنامه ریزی 
بهترو قوی تر نســبت به ســال های گذشته 
امیدواریم  شاهد رشد و شکوفایی بیشتر هیئت 
پزشــکی و ورزشی اســتان هرمزگان باشیم.  
وی بیان داشت:باید هیئت پزشکی و ورزشی 
 پذیرای تمامــی جامعه ورزش باشــد و در 
کمیته های مختلف، هیئت از نخبگان و اساتید 
استفاده شودو می بایست همه در هیئت کمک 
کنند تا با کار جمعی نتیجه بهتری گرفته شود 
وهرچه از نخبگان و متخصصان در بدنه هیئت 

اضافه کنیم هیئت شکوفاتر خواهد شد.
  رئیس فدراســیون پزشکی و ورزشی کشور 
گفت: این استان ظرفیت پزشکی ورزشی بالایی 
دارد و استان نفت خیزی است که امیدواریم به 

همت مســئولان و حمایت آنها  این هیئت هم 
بتواند یک جایگاه شایســته در کشور داشته 
باشدوپاسخگوی جامعه بزرگ ورزش استان 
هرمزگان باشــیم.  وی تصریــح کرد:  در این 
چهار سال پیش روی پیگیری  جهت احداث 
و راه اندازی آکادمی پزشــکی و ورزشی در 
استان لازم و ضروری است وفعالیت بیشتری 
می بایست انجام شود و فدراسیون با همکاری 
اداره کل کمــک خواهد نمودتــا این آکادمی 

احداث شود.
گفتنی است در  مجمع انتخاباتی هیئت پزشکی  
ورزشی هرمزگان کرامت فتح اللهی توانست با 
کســب ۹ رای از ۱۰ رای ماخوذه به مدت ۴ 

سال در سمت خود ابقا شد.

درمجمعانتخاباتیهیئتپزشکیورزشیهرمزگان؛

کرامت فتح الهی در سمت خود ابقا شدکرامت فتح الهی در سمت خود ابقا شد

 گروه ورزشی // از سوی هیئت فوتبال شهرستان بندرعباس  
یک دوره آموزشی دو روزه برای ارتقای دانش مربیان فوتبال 

برگزار شد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ این دوره با تدریس مجید جلالی، رئیس 
مرکز توسعه و پیشرفت فدراسیون فوتبال ایران، در سالن  فردوسی 
شهرداری  بندرعباس  با حضور بیش از ۶۰ مربی از سراسر استان 
هرمزگان برگزار شد. در این دوره ، مباحث کلیدی و تخصصی از 
جمله آماده  سازی پیش  فصل، مدیریت بحران در تیم های فوتبال 
و راهکارهای مقابله با آن، اصول بازی پرس و توســعه در بازی 
مالکانه، مربیان تاثیرگذار و تقابل سیستم ها مورد بحث و آموزش 
قرار گرفت. این دوره به ارتقای توانایی های مربیان و افزایش دانش 
آن ها در حوزه های مختلف فوتبال منجر شد و فضایی برای تبادل 

دیدگاه های فنی و به روز رسانی مهارت ها فراهم آورد.

در مراســم افتتاحیه، محمــد احمدی زاده رئیــس هیئت فوتبال 
بندرعباس، ضمن قدردانی از اســتقبال بی نظیر مربیان اســتان، از 
حضور اســتاد جلالی با توجه به برنامه شلوغ تقویم کاری ایشان 
تقدیر کرد  احمدی زاده با اشــاره به برگزاری این گونه دوره ها و 
کارگاه های بازآمــوزی و دانش افزایی در تقویم ســالانه هیئت 
گنجانده شــده است و هدف از آن ، ارتقای سطح علمی و عملی 

مربیان فوتبال استان است.
وی در ادامــه علاوه بــر قدردانی از همکاران خــود در هیئت 
فوتبال شهرســتان بندرعباس از یاســمن احترامی، دبیر کمیته 
آموزش و مدیر ایــن دوره دانش افزایــی ، به خاطر تلاش ها و 
 پیگیری های شــبانه روزی  در برگزاری منظم و موفق این کارگاه 

تقدیر کرد.
احمدی زاده بیان داشت : برگزاری این دوره آموزشی گامی مؤثر 

در مسیر رشد و ارتقای فوتبال استان هرمزگان است و هیئت فوتبال 
شهرستان بندرعباس همچنان به دنبال فراهم سازی بسترهایی برای 

توسعه علمی مربیان و جوانان علاقمند به این رشته خواهد بود.

باتدریسمجیدجلالیمدرسرسمیفدراسیونفوتبال؛

دوره دانش افزایی مربیان فوتبال در بندرعباس برگزارشددوره دانش افزایی مربیان فوتبال در بندرعباس برگزارشد
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فروردین :
بــرای اینکــه بتوانید پروژه هــای بهتری در 
زمینه کاری خود به دســت آورید؛ بهتر است 
برای تصمیم گیری های مهم از منطقتان اســتفاده کنید و کمی 
احساســات خود را کنترل کنید تا بتوانید قراردادهای بهتری 
امضا کنید. برای داشتن آینده بهتر برای خودتان اهدافی واضح 

مشخص کنید.
  اردیبهشت :

 در مقابل مشــکلاتی که در زندگی به وجود 
آمده؛ بهتر اســت آرامش خود را حفظ کنید 
تا بتوانید راه حل های بهتری را برای حل مســائل ارائه دهید.

برای رسیدن به اهدافتان یک مسیر معین مشخص کنید و برای 
رســیدن به آنها تمام تمرکز خود را به کار بگیرید و دست از 

تلاش کردن برندارید.
  خرداد :

 اگر در ارتباط با دوســتان و عزیزانتان دچار 
مشــکل شــده اید و رفتارهای آنان شما را 
ناراحت کرده؛ بهتر اســت که از احساساتتان با آنها صحبت 
کنید.خودتان را با دیگران مقایسه نکنید؛ زیرا دیگران با شما 
ســر جنگ ندارند و تمام انرژی خود را صرف رســیدن به 

اهدافتان کنید.
  تیر :

بیش از حد احساســاتی نباشید؛ زیرا ممکن 
است دیگران از شما سو استفاده کنند. در مقابل 
دیگران کمی انعطاف پذیرتر باشــید تا بتوانید 
خشــم خود را کنترل کنید. ورزش کردن حال روحی شما را 
بهبود خواهد بخشد؛ پس بهتر است آن را در اولویت زندگی 

خود قرار دهید.
  مرداد :

 زمان بیشــتری را برای وقت گذراندن کنار 
خانواده و عزیزانتان بگذارید تا در آینده نبود 
آنها باعث پشــیمانی و غمگینی شما نشود. 
کمی صبر خود را افزایش دهید و با داشــتن برنامه ریزی و 
اولویت بندی به تمام کارهایتان رسیدگی کنید. مدیتیشن کردن 
می تواند به آرامش ذهنی شما کمک بسیاری کند؛ پس آن را 

در سطح زندگی خود قرار دهید.
 شهریور :

 به جــای آنکه بخواهید رضایــت دیگران را 
به دســت آورید و خودتــان را به آنها ثابت 
کنید؛ بهتر اســت تمام توجه و تلاش خود را 
برای به دســت آوردن زندگی موردعلاقه تان به کار بگیرید.

از تحمیل کردن نظرات خود به دیگران بپرهیزید. اگر به شما 
پیشــنهاد یک سفر کوتاه داده شــد؛ حتماً بروید تا بتوانید با 
ارتباط برقرارکردن با طبیعت به آرامش ذهنی دست پیدا کنید.

 مهر :
اعتمادبه نفس بیشــتری در خودتان به وجود 
آورید و به توانایی های خود اعتماد داشــته 
باشید؛ زیرا شــما می توانید به هر هدفی که 
می خواهید دســت پیدا کنید.زمان بیشــتری را برای انجام 
کارهای موردعلاقه تان کنار بگذارید و به دیگران اجازه ندهید 
در کارهایتان؛ شما را قضاوت کنند. برای تقویت اعصاب خود 
می توانید از ورزش های آرام مانند یوگا و مدیتیشــن استفاده 

کنید؛ زیرا بسیار تأثیرگذار خواهند بود.
 آبان :

 نظــم و ترتیــب را دوباره بــه زندگی خود 
بازگردانیــد؛ برای ایــن کار می توانید از کمد 
لباس هایتان شروع کنید.این روزها در بهترین 
حالت جسمی و روانی خود قرار دارید؛ بنابراین سعی کنید در 
اولین فرصت روابط عاطفی خود را نیز سروسامان دهید. تا 
آنجا که توان دارید اتفاقات منفی را از خودتان دورنگه دارید 
و با لبخندزدن دوباره زندگی اتفاقات مثبت و خوب را جذب 

خود کنید. 
 آذر :

به دســت  بســیار خوبــی   فرصت هــای 
خواهیــد آورد؛ باید تلاش کــرده تا به نحو 
احسنت از آنها اســتفاده کنید. کارهایتان را 
زودتر از موعد مقرر به پایان برسانید و از زمان باقیمانده خود 
برای یادگیری بیشتر استفاده کنید. لازم است رژیم غذایی تان 
را طوری تنظیم کنید که دچار مشکلات کم خونی نشوید؛ زیرا 

شما بدن بسیار حساسی دارید.
 دی :

 برای رســیدن به اهدافتان بیش از حد عجله 
دارید؛ لازم است کمی از سرعت زندگی خود 
بکاهید؛ اما برای رسیدن به اهدافتان استمرار 
داشته باشــید.در برابر هر گونه تغییر در زندگی تان انعطاف 
به خرج دهید و سعی کنید خونســردی خود را حفظ کرده 
و واکنش ناگهانی و ســریع از خود نشان ندهید. این روزها 
استراحت بیشــتری داشته باشــید و به خود و اطرافیانتان 

رسیدگی کنید.
   بهمن :

 در زندگی فردی صبور و باحوصله هســتید؛ 
اما لازم اســت این خصوصیت رفتاری را در 
خود بهبود ببخشید و آن را پرورش دهید.برای 
پیشرفت بیشــتر در پروژه هایی که به شما سپرده شده؛ لازم 
است وقت بیشــتری بگذارید و به جزئیات توجه دوچندان 

داشته باشید.
  اسفند : 

برای اهداف خود ایده های جســورانه داشته 
باشــید و کمی ریســک کنید؛ زیــرا در این 
صورت اســت که می توانید پیشــرفت بهتری داشته باشید.

انرژی فوق العــاده ای دارید که باعث بهبود روحیه افرادی که 
در اطرافتان حضور دارند می شود، سعی کنید این انرژی مثبت 

را بیشتر کنید.
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طالع بینی

آگهی حصر وراثت
احتراما به استحضار می رساند خواهان حسین  مولوی فرزند عبدالحمید با هویت کامل به این شورا مراجعه نموده و اشعار داشتند 

که شادروان مریم مولوی فرزند احمد  به تاریخ 1371/05/20 به رحمت ایزدی گیوسته و وراث وی در زمان فوت عبارتند از :
1- علی اعتماد فرزند عبدالرحمن متولد 1337/01/01 به ش ش 4709654905 ) پسر مرحوم(

2-  محمد اعتماد فرزند عبدالرحمن متولد 1324/01/04 به ش ش 4709855935 ) پسر مرحوم(
3-  احمد اعتماد فرزند عبدالرحمن متولد 1329/03/02 به ش ش 4709857131 ) پسر مرحوم(
4- فاطمه اعتماد فرزند عبدالرحمن متولد 1334/01/01 به ش ش 4709858063 ) دختر مرحوم(
5-  آمنه اعتماد فرزند عبدالرحمن متولد 1342/01/01 به ش ش 4709861846 ) دختر مرحوم(

و دیگر وارثی ندارد. لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال نمایید.
محمد عباسیان-  شورا حل اختلاف شعبه سوم شهرستان پارسیان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

آغاز واردات و پلاک گذاری آغاز واردات و پلاک گذاری ۸۰۰۸۰۰ خودروی جدید به منطقه آزاد اروند خودروی جدید به منطقه آزاد اروند
حسن سیلاوی ســرویس استان ها //مدیرعامل 
ســازمان منطقه آزاد اروند گفت: با اجرای مصوبه 
هیات دولت در خصوص واردات خودرو به مناطق 
آزاد، 8۰۰ خودروی جدید تا کنون در منطقه آزاد 
اروند وارد و پلاک گذاری شده و هیچ محدودیتی 
در خصوص تعداد واردکنندگان خودرو هیبریدی 

در منطقه وجود ندارد. 
به گزارش خبرنگار دریا، علی زارعی در نشســت با 
خبرنگاران اظهار داشــت: منطقــه آزاد اروند دارای 
بیشــترین تعداد خودرو پلاک مناطق آزاد در کشور 
است و پس از ابلاغ مصوبه هیئت دولت در خصوص 
آزاد سازی واردات خودرو، اولین منطقه ای بود که آن 

را عملیاتی کرد.

زارعی با اشــاره به این مهم که اروند بزرگترین منطقه 
آزاد کشــور از لحاظ جمعیت است خاطرنشان کرد: 
استقبال از خودروهای پلاک منطقه آزاد در این منطقه 
مطلوب بوده و انتظار مــی رود روند واردات با همین 
ســرعت ادامه یابد.وی افزود: براساس مصوبه هیات 
وزیــران، واردات انواع خودروی کامیون، کشــنده، 
ون، مینی بوس و اتوبوس تا پنج ســال کارکرد )نو و 
مستعمل( و سواری صفر کیلومتر با پلاک منطقه آزاد 

اروند عملیاتی و اجرا شده است.
مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد اروند، تصریح کرد: 
براساس این مصوبه، واردات خودروهای سواری صفر 
تا ســقف ۲ هزار و ۵۰۰سی ســی و ۴۰ هزار یورو و 
به شــرط اخذ مجوز صلاحیت فنی از سازمان توسعه 

تجــارت )به غیر ازخودروهای تولیــد کره جنوبی و 
آمریکا( و در خصوص خودروهای ســنگین به شرط 

اینکه تولید آمریکا نباشد، آزاد است.
زارعی گفــت: هیچ محدودیتــی در خصوص تعداد 
واردکنندگان خودرو هیبریــدی در منطقه آزاد اروند 
وجــود ندارد و همه متقاضیانی کــه تاکنون به منطقه 
درخواست کردند به ســازمان توسعه تجارت معرفی 

شدند.
منطقه آزاد اروند با مســاحت ۳۷ هزار و ۴۰۰ هکتار 
در شــمال غربی خلیج فارس شامل شهرهای آبادان، 
خرمشــهر و مینوشــهر)جزیره مینو( در محل تلاقی 
رودخانه های اروند و کارون واقع است.این منطقه در 
و هوایی از اهمیت ویژه ای برخوردار است.های مناسب نظیر حمل و نقل جاده ای، ریلی، دریایی همجواری با کشورهای عراق و کویت با داشتن ظرفیت 

طبق قانون الزام، مشاوران املاک مجاز به تنظیم سند عادی نیستند
آرزو توکلی ســرویس استان ها //مدیرکل ثبت 
اسناد و املاک استان کرمان گفت: مطابق قانون 
الزام به ثبت رســمی معاملات اموال غیرمنقول، 
مشاوران املاک صرفاً وظیفه انجام مذاکره مقدماتی 
و تنظیم پیش نویس قرارداد و ارسال به دفاتر اسناد 
رســمی را بر عهده دارند و مجاز به تنظیم سند 
عادی برای اعمال حقوقی موضوع ماده یک قانون 

الزام نیستند. 
به گزارش خبرنگار دریا، سیدمهدی هاشمی ۲۱ آبان 
ماه در همایش تبیین و اطلاع رسانی قانون الزام به ثبت 
رســمی معاملات اموال غیرمنقول که با حضور جمع 
کثیری از مشاوران املاک شهرستان رفسنجان برگزار 
شد، اظهار کرد: به واسطه تبعات عدیده فاقد حدنگاری 
بودن بخشــی از اراضی و املاک، اخیــرا قانونی به 
تصویب رسیده و از سوم تیر ۱۴۰۳ لازم الاجرا شده 

که سلب اعتبار از قولنامه های دستی را دنبال می کند.
وی افــزود: این قانون در مســیر تصویــب، فراز و 
فرودهای بسیاری را تجربه کرده و نهایتاً از سوم تیرماه 

سال جاری اجرایی شده است.
هاشمی تصریح کرد: هیچ دستگاهی از شمول قانون 

الزام مستثنی نیست و قانون برای همه اشخاص حقیقی، 
حقوقی، دستگاه های اجرایی و حتی نهادهای زیر نظر 

ولی فقیه تکالیفی مقرر نموده است.
مدیرکل ثبت اســناد و املاک اســتان کرمان گفت: 
دستگاه های اجرایی به موجب قانون الزام، مکلف به 
مستندسازی املاک خود ظرف مدت دو سال هستند 
و از طرف دیگر نســبت به فراهم کردن زیرســاخت 
مکاتبات و پاسخگویی الکترونیک ظرف مدت یک 

سال، تکلیف دارند.
وی در بخش دیگری از سخنانش به بررسی تاثیرات 
قانون الزام بر فعالیت مشاوران املاک پرداخت و افزود: 
مطابق قانون الزام، مشاوران املاک صرفا وظیفه انجام 
مذاکره مقدماتی و تنظیم پیش نویس قرارداد و ارسال 
به دفاتر اسناد رسمی را بر عهده دارند و مجاز به تنظیم 
سند عادی برای اعمال حقوقی موضوع ماده یک قانون 

الزام نیستند.
این مقام مسئول اظهار کرد: رفسنجان یک شهر وابسته 
به کشــاورزی اســت و با عنایت فراهم شدن امکان 
صدور ســند اراضی کشاورزی با هر میزان مساحت، 
برای رفــاه حال و صرفه جویی در وقت و هزینه های 

کشــاورزان و باغداران، برای بالغ بر ۱۰ هزار هکتار 
از اراضی کشــاورزی قرارداد نقشه برداری و تشکیل 

پرونده رایگان منعقد شده است.
وی اضافه کرد: با توجه به محدودیت زمانی قراردادها، 
از کشاورزان دعوت می شود در مدت زمان باقی مانده 
از ســال، از این فرصت تکرار نشــدنی استفاده و با 
شرکت های طرف قرارداد این اداره کل همکاری نمایند.

رئیس واحد ثبتی رفسنجان نیز ضمن دعوت از همه 
مشاوران املاک شهرستان برای اتصال به سامانه کاتب 
و فعالیت در بســتر این سامانه گفت: با اجرای قانون 
الزام، مســئولیت حقوقی از دوش مشــاوران املاک 
برداشته می شود چرا که بنگاه های ملکی دیگر قرارداد 

تنظیم نمی کنند.
کاربخش تاکید کرد: مشــاوران املاک و سران دفاتر 
اسناد رســمی، اهداف مشترکی از جمله توسعه ثبت 
رسمی و ایجاد امنیت معاملاتی در جامعه دنبال می کنند 
و با اجرای قانون قرار نیســت مشاوران املاک حذف 
شوند و امنیت شغلی این صنف به هیچ وجه با مخاطره 
روبه رو نخواهد شد و صرفا فعالیت این صنف، نظام مند 

و ساماندهی می شود.

صدور سند بزرگترین سایت مسکن ویلایی 
متمرکز بنیاد شهید کشور در یزد

4۰ تن خرما از شادگان به خارج کشور صادر شد
حسن سیلاوی سرویس استان ها //مدیر جهاد 
کشاورزی شادگان گفت: 4۰ تن خرما برداشت 
شده پس از بسته بندی مناسب به کشور های 
اروپای شرقی، آسیای غربی و کشور های حوزه 

خلیج فارس صادر شد. 
به گزارش خبرنگار دریا، جمشید اسلامیان اظهار کرد: 
۱۲۰ تن خرما از سطح ۱۴ هزار هکتار نخسلتان های 
این شهرستان برداشت شده است.وی افزود: برداشت 
خرما در شادگان از ابتدای شهریور ماه آغاز و توسط 
۲۸ کارگاه بســته بندی و نگهداری و آماده عرضه به 

بازارهای داخل کشور صادر شد.
اســلامیان ادامه داد: خرید توافقی خرمای درجه یک 
اســتعمران به قیمت هر کیلو ۲۷۵ هزار ریال، خرمای 

درجه ۲ با ۱۵ درصد کمتر و به مبلغ ۲۳۳ هزار ریال 
انجام شد.

مدیر جهاد کشاورزی شــادگان قیمت خرید خرمای 
درجه ســه را به صورت توافقی اعلام کرد و گفت: بر 
اســاس توافق و به منظور کمک به کشاورزان توزیع 
صندوق برای برداشــت خرما از نخلستان ها و سایر 

هزینه های جانبی به عهده خریدار بود.
وی اظهار کرد: برداشت و خرید توافقی خرما برای پنج 
هزار خانوار در شهرستان شادگان به صورت مستقیم و 

غیرمستقیم اشتغال زایی به همراه داشت.
اسلامیان گفت: ۸۰ درصد خرمای برداشت شده از نوع 
 اســتعمران و ۲۰ درصد دیگر انواع دیگر است که از 

نخلستان های شادگان برداشت شد.

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // با حل 
مشکلات اسناد مالکیت  مسکن خانواده شهدا ، 
سند بزرگترین سایت مسکن ویلایی متمرکز بنیاد 

شهید کشور در یزد صادر شد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ رئیس اداره ثبت اســناد و 
املاک منطقه ۲ شهرستان یزد در این خصوص اظهار 
داشــت : در راستای  اجرای قانون جامع حدنگار و 
تسریع در اجرای قانون الزام به ثبت معاملات اموال 
غیرمنقول ، سند بزرگترین ســایت مسکن ویلایی 
متمرکز بنیاد شهید کشور به نام شهرک شهید سردار 

قاسم سلیمانی در شهر یزد صادر شد.
مجتبی بوئی آبادی افزود : در این راســتا و با صدور 
اســناد این شهرک ، مشکلات اسناد مالکیت مسکن 
خانواده شــهدا همراه با صدور ۱۴۴۲ جلد سند آن 

حل شد.
وی اضافه کرد : با همکاری های برخی دســتگاهها 
و در راستای منویات مقام معظم رهبری ، دستورات 

ریاســت قوه قضائیه و رئیس ســازمان ثبت اسناد 
کشور و برنامه ها تدابیر مدیرکل ثبت اسناد ، امسال 
مشکلات برخی پرونده های قدیمی شهرستان حل 

شده است.
به گفته رئیس اداره ثبت اسناد منطقه ۲ شهرستان یزد،  
۳ سند موقوفه حاج محمدصادق التاجر الطهرانی با 
وقف نامه بیش از ۱۷۰ ساله بعد از ۵۰ سال پیگیری 
به مساحت ۱۶.۷ هکتار ، صدور سند موقوفه حاج 
ابوالقاســم رشتی و ۳ ســند وزارت دفاع به عنوان 
بزرگترین اسناد نیروهای مسلح استان یزد به مساحت 

۱۸ میلیون مترمربع بخشی از این اسناد است.
بوئی آبادی اظهــار امیدواری کرد تا با اجرای قانون 
الزام به ثبت رســمی معاملات غیرمنقول در ســطح 
شهرســتان یزد ، علاوه بر تســریع در صدور اسناد 
املاک مسکونی ، با درخواست مردم ، صدور اسناد 
کاداســتری اراضی کشاورزی به هر میزان با کاربری 

کشاورزی نیز افزایش یابد.

روستای فهرج، اولین روستای دسترس پذیر گردشگری ایران 
 علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // روستای فهرج به عنوان اولین 

روستای گردشگری دسترس پذیر سطح کشور معرفی می شود.
به گــزارش خبرنگار دریا ؛  همایش فهرج شناســی در روســتای هدف 
گردشگری فهرج، با حضور جمعی از نویسندگان، مورخین و مفاخر علمی 
و فرهنگی اســتان یزد و باهدف آشنایی با ظرفیت های تاریخی، فرهنگی و 
تمدنی روستای هدف گردشگری فهرج به همت سازمان اسناد و کتابخانه ملی 
استان یزد و همکاری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی یزد، 

بخشداری مرکزی یزد برگزار شد.
 در این همایش مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری وصنایع دستی استان با 
اشاره به انتخاب روستای فهرج با رتبه ۲ ملی به عنوان یکی از ۸ کاندیدای 
ایران، در پروژه بهترین روســتاهای جهانی گردشگری سال ۲۰۲۴ میلادی 
برای معرفی به ســازمان جهانی گردشــگری گفت:  در این مدت اخیر در 
روســتای هدف گردشگری فهرج اقدامات بســیار ارزنده ای انجام شده و 
هم افزایی بســیار خوبی بین بخش دولتی و غیر دولتی در این روستا شاهد 
بوده ایم. به گفته وی:  انتخاب روســتای فهرج به عنوان کاندیدای ایران، در 
 پروژه بهترین روستاهای جهانی گردشگری سال ۲۰۲۴ میلادی برای معرفی 
به سازمان جهانی گردشگری بهانه ای بود برای قدامات ماندگار در این روستا 
که در انجام تک تک آنها مردم روستا نقش مهمی داشتند و امیدواریم این هم 

افزایی را در سایر نقاط استان هم ببینیم.

 سیدمحمدرســتگاری خاطــر نشــان کــرد: دســترس پذیری محــور 
گردشگری- تاریخی و فرهنگی روستا  از جمله اقدامات مهمی است که در 
آن انجام شــده و امکان بازدید گردشگران با نیازهای خاص را فراهم کرده 
است و با توجه به این اقدام، به زودی روستای فهرج به عنوان اولین روستای 

گردشگری دسترس پذیر در سطح کشور معرفی می شود.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی یزد در پایان گفت  
ششمین جشنواره استانی زعفران  بهاباد نیزدر روستای آسفیج در روزهای 

۲۳ و ۲۴ آبان ماه، برگزار می شود.

انتخاب ٣روستای یزد به عنوان روستای دوستدارکتاب درکشور
علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // مدیرکل 
کتابخانه های عمومی استان یزد ازانتخاب بی سابقه 
سه روستای استان یزد به عنوان روستای دوستدار 

کتاب و عشایر ملی خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمدمحسن رفیعی، در نشست 
خبری که به مناســبت هفته کتاب و کتابخوانی در کتابخانه 
مرکزی یزد برگزار شــد،بااعلام این خبر اظهار داشت: سی 
و دومین هفته کتاب با شعار »خواندن برای همدلی« از ۲۳ 
آبان آغاز و تا ۳۰ آبان ادامه خواهد داشــت.وی با اشاره به 
اجرای طرح زنگ کتابخوانی یار مهربان در برخی از مدارس 
یزد، گفت: ۱۶۰۰ نفــر از دانش آموزان نواحی محروم یزد 
در این طرح شرکت کردند و مورد رضایت دانش آموزان و 
خانواده نیز قرار گرفت.مدیرکل کتابخانه های عمومی استان 
یزد اضافه کرد: امید داریم که این طرح در ســطح ملی اجرا 
شود و به احتمال زیاد معلمان در این طرح مشارکت داشته 

باشند و به عنوان سرفصل درسی مورد استفاده قرار گیرد.
رفیعی خاطرنشان کرد: اولین دوره مدرسه طراحی خدمت 
در کتابخانــه های عمومی به صورت منطقه ای در اســتان 
یزد با حضور استان های یزد، کرمان، سیستان و بلوچستان 
و خراســان جنوبی به میزبانی کتابخانه مرکزی یزد برگزار 
شد.وی اضافه کرد: کتابخانه ها تاکنون کتاب را به متقاضیان 
امانت می دادند؛ اما اکنون کتابخانه مرکزی ۳۰ خدمت ارائه 
می کند و سعی داریم تا در تمام کتابخانه های عمومی استان 
یزد خدمات مختلفی به مردم ارائه شود.مدیرکل کتابخانه های 
عمومی استان یزد عنوان کرد: در دهمین دوره جشنواره روستا 
و عشــایر دوستدار کتاب، سه روستای استان یزد به عنوان 
روستای برگزیده انتخاب شد، که تقریباً بی سابقه بوده است.

گفتنی است؛ عضویت رایگان در کتابخانه ها در تاریخ ۲۳ و 
۲۴ آبان ماه، تجلیل از کتابداران روستاهای برگزیده دوستدار 
کتاب و عشــایر ملی در ســال ۱۴۰۳ )تجلیل از مسئول 

کتابخانه سمسار یزدی عصمت آباد( شهرستان مهریز، تجلیل 
از کتابداران روستاهای برگزیده دوستدار کتاب و عشایر ملی 
در ســال ۱۴۰۳ )تجلیل از مسئول کتابخانه کوثر روستای 
نصرآباد( شهرســتان تفت، تجلیل از کتابداران روستاهای 
برگزیده دوستدار کتاب و عشایر ملی در سال ۱۴۰۳ )تجلیل 
از مسئول کتابخانه سید اکبر جلایی اسفندآبادی( شهرستان 
ابرکوه، تفســیر قرآن کریم با حضــور امام جمعه محترم و 
مسئولین استان یزد، غبارروبی گلزار شهدای خلدبرین، افتتاح 
نمایشگاه خوشنویسی، افتتاح زنگ کتابخوانی یار مهربان، 
افتتاح بخش vip کتابخانه دکتر سید حسین واحد تفت، افتتاح 
بخش کودک کتابخانه حاج شیخ بمانعلی ذاکری اشکذری 
و افتتاح بخش کودک کتابخانه عاصم آســفیج شهرستان 
 بهاباد از جمله برنامه های هفته کتاب در اســتان یزد است. 
رفیعی اظهارداشت هم اکنون۱۱۲ کتابخانه عمومی با۱۰۸ 

هزارعضوفعال درسطح استان یزد فعالیت می کنند.

آگهی فقدان سند مالکیت 
نظربه اینکه آقای میلاد بیگ نژاد بشماره وکالت 36764 مورخ 1403/08/03 سند 
آقای اهورا نوری به اســتناد دوبرگ استشهاد شهود گواهی شده در دفتر 60 قشم 
جهت دریافت سند مالکیت المثنی نوبت اول به این اداره مراجعه کردند و مدعی 
هســتند که قطعه یک بخش هشت صادر و تحویل مالک گردیده است به علت 

جابجایی مفقود گردیده یک قطعه آپارتمان نوع ملک طلق با کاربری مسکونی 
به پلاک ثبتــی 29649 فرعی از 1939 اصلی، مفروز و مجزا شــده از 29523 
فرعــی از اصلی مذکــور ، قطعه 4 در طبقه 2 و واقــع در بخش 08 ناحیه 00 
حوزه ثبت ملک قشم اســتان هرمزگان به مساحت 88.82 متر مربع بمالکیت 

اهورا / نوری فرزند حیدر علی شماره شناسنامه 2285100205 تاریخ تولد 1388/03/29 صادره از شیراز 
دارای شــماره ملی 2285100205 با جز ســهم 6 از کل سهم 6 بعنوان مالک شش دانگ عرصه و اعیان 
متن سهم: ششدانگ با شماره مستند مالکیت 82041 تاریخ 1395/04/14 دفترخانه اسناد رسمی شماره 
24 شهر قشم استان هرمزگان موضوع سند مالکیت تعویضی بشماره چاپی 997194 سری الف سال 94 
با شماره دفتر الکترونیکی 139520323056000439 ثبت گردیده است لذا به استناد ماده 120 آئین نامه 
قانون ثبت و تبصره ذیل آن مراتب یک نوبت آگهی و متذکر می گردد هر کس نســبت به ملک مورد 
آگهی معامله ای انجام داده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود میباشد بایستی ظرف مدت ده روز 
از تاریخ انتشــار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت یاسند معامله رسمی به 
این اداره تســلیم نماید بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر با وصول اعتراض 
 بدون سند مالکیت یاسند معامله رسمی نسبت به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی اقدام 

خواهد شد. 1403/1127 م/الف        تاریخ انتشار: 1403/08/23

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور

حوزه ثبت ملک قشم 

محمد آرامش- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت  ملک قشم
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کاریکاتور

همراهان گرامی روزنامه دریا در این ستون قراره در مورد کتاب بنویسیم واقفم به این امر که امروز دنیای مجازی پر شده از پیشنهادات مختلف جهت خواندن کتاب و نیازی به 
دوباره گویی نیست به طور مفصل، اما مجموعه دریا دوست داره وقتی روزنامه تورقی زده میشه چشم خواننده در یک تامل کوتاه با کتابی آشنا بشه و چندی شما رو از روزمرگی 

دور کنه .
 در اینجا برشی از کتاب رو با هم می خونیم و دوست دارم شما هم در تعاملی دوستانه کتابی که دوست دارید دیگران در موردش بدونن به ما معرفی کنید.

 دوستدار کتاب باز شما هاشمی 
instagram.com/daryanews.official

 عنوان کتاب :  کوری
 نویسنده: ژوزه ساراماگو

ژوزه  نوشــته ی  کــوری  کتــاب 
و  پرتغالی  نویســنده ی  ساراماگو، 
برنده جایزه نوبــل ادبیات، یکی از 
آثار برجسته در ادبیات جهان است. 
این رمان داستان شهری بی نام ونشان 
را روایت می کند که مردمش به طور 
ناگهانی دچار نوعی نابینایی عجیب 
می شوند؛ همه چیز در دید آن ها به 
رنگ سفید در می آید. این بیماری 
مشــهور  ســفید”  “کوری  به  که 
می شود، به سرعت در سراسر شهر 
گسترش می یابد و زندگی عادی را 
مختل می کند.دولت برای جلوگیری 
از شیوع بیشــتر، افراد مبتلا را در 
ســاختمانی قرنطینه می کند؛ اما به 

زودی این محیط بــه صحنه ای از 
آشفتگی، بی نظمی و سقوط اخلاقی 
تبدیل می شــود. در این میان، تنها 
فردی که بینایی اش را از دست نداده، 
همسر یکی از مبتلایان است. او با 
تظاهر به نابینایی، به داخل قرنطینه 
می رود تا همسرش را تنها نگذارد و 

تلاش می کند به دیگران کمک کند.
 ویژگی های برجسته کتاب 

کوری:
 • کوری نقدی تنــد بر بی تفاوتی 
انســان ها، ضعف هــای اخلاقی و 
آســیب پذیری جوامــع در برابــر 

بحران ها است.
 • ایــن کتاب با روایت فلســفی و 
انسانی اش، به پرسش هایی درباره ی 
طبیعت انســان، معنای انسانیت، و 

واکنش جامعه در برابر فروپاشی نظم 
اجتماعی می پردازد.

 • سبک نوشــتار ســاراماگو، با 
جمــلات بلند و بدون اســتفاده از 
نشــانه گذاری های معمول، به حس 
آشفتگی داســتان کمک می کند و 
تجربه ی بی نظیــری از خواندن را 

برای مخاطب رقم می زند.
کــوری داســتانی تکان دهنــده و 
پرسش هایی  که  است  تامل برانگیز 
عمیق درباره ی زندگی و همدلی را 
پیش روی ما می گذارد. این کتاب از 
آثار ماندگار ادبیات مدرن است که 
خواندن آن تجربه ای فراموش نشدنی 

برای مخاطب به ارمغان می آورد.
 برشی از کتاب:

۱. در تاریکــی هیچ چیز نمی توان 

دید، اما در روشنایی مطلق هم هیچ 
چیز دیده نمی شود. ما نابینا نشده ایم؛ 
ما کور هستیم، کورهایی که می توانند 

ببینند، اما نگاه نمی کنند.
۲. آدم هایــی کــه در جهل محض 
گمان  می کنند، همیشــه  زندگــی 
می کننــد که می تواننــد دیگران را 
قضاوت کنند. قضــاوت کردن کار 
آسانی اســت، چون از تلاش برای 

فهمیدن بی نیاز است.
۳  .شــاید تنها زمانی که انسان ها 
بتوانند یکدیگر را واقعاً ببینند، وقتی 
باشد که چشمانشــان بسته است؛ 
در لحظه هایی که نمی توانند ظواهر 
را ببینند و مجبورند از دل هایشــان 

استفاده کنند.
 ۴ .ترس عجیب و غریب است. از 

یک طرف باعث می شود که مردم به 
هم نزدیک شوند، به هم تکیه کنند، 
اما از طرف دیگر، آن ها را از هم دور 
می کند و به شکل هایی از تنهایی و 
خودخواهی می رساند که هیچ کس 

قادر به درکشان نیست.
۵ . نابینایی ترسناک است، اما حتی 
ترســناک تر از آن، نابینایی اخلاقی 
اســت. اگر چشــم های ما نباشند، 
قلب های ما چگونه راه درســت را 

پیدا خواهند کرد؟
از درون مایه  این جملات گوشه ای 
عمیق کــوری را نشــان می دهند. 
ســاراماگو در این رمان، با استفاده 
از اســتعاره نابینایی، به ضعف های 
انسانی و مشکلات اخلاقی جامعه 

می پردازد.

   ۵ نمونه از خاص ترین جاهای دیدنی بندرعباس در پاییز
اگر می خواهید به بندرعباس سفر کنید، الان دقیقا وقت آن است که کوله بار سفر خود را 
ببندید و راهی جنوب کشور شوید تا با آرامش خیال در هوایی مطلوب و دلپذیر به بازدید 
از جاهای دیدنی بندرعباس بپردازید. بندرعباس یکی از مهم ترین مراکز تجاری و اقتصادی 
کشور و نیز یکی از مهم ترین بنادر کانتینری ایران است.قدمت سکونت در این شهر بندری 

زیبا و پرآوازه به زمان داریوش بزرگ برمی گردد. 
 پرستشگاه بت گوران

یکی از عجیب ترین اماکن توریســتی شهر بندرعباس، پرستشــگاه بت گوران یا معبد 
هندوهاست که در سال ۱۲۶۷ هجری شمسی به دستور  محمدحسن خان اسعدالملک، 
حاکم وقت بندرعباس ســاخته شد. معماری این بنا مطابق با پرستشگاه های هندوها در 
هند بوده اســت.اینجا محلی برای عبادت و خدایان هندو یعنی برهما، شیوا و وشینو در 
زمان سکونت هندوها در بندرعباس بوده است. از آنجایی که این معبد یک جاذبه تاریخی 
و توریستی بسیار متفاوت و منحصربه فرد در سراســر ایران است، از همان بدو ورود به 

بندرعباس برای گردشگران، جذاب و دلرباست.
 کوه نمکی و غار خرسین

از دیگر جاهای دیدنی بندرعباس می توان به کوهی از نمک طبیعی اشاره کرد که محدوده 
بسیار وسیعی را در نزدیکی سیاهو به خود اختصاص داده است. قندیل های نمکی این کوه 
عجیب با شکل های متفاوت و متنوع نمایی خاص به آن بخشیده اند. اینجا یکی از بکرترین 
مناطق استان هرمزگان است که از دست خرابکاری های بشر جان سالم به در برده است.
چشم اندازهای طبیعی منحصر به فرد نظیر ستون های نمکی، آبشارها و چشمه های نمکی 
بسیاری را می توانید در این منطقه مشاهده کنید. غار خرسین با دهانه ای که حدود سه متر 
ارتفاع و چهار متر عرض دارد در دل این گنبد نمکی قرار گرفته اســت. طول غار نمکی 

خرسین با سنگ های عجیب و ناپایدارش ۱۷۸ متر است.
 چشمه آب گرم گنو

در فاصله ۳۴ کیلومتری شمال شرقی بندرعباس کوهی به نام گنو وجود دارد که با داشتن 
چندین چشمه آب گرم معدنی به یکی از تفریحگاه های خوب بندرعباس تبدیل شده است. 
ارتفاع ۲۳۴۷ متری کوه گنو مانع خروج بخارهای آب دریا می شود به همین دلیل هوای 
استان هرمزگان همیشه گرم و شرجی است پس بهترین زمان سفر به این استان فصل های 
پاییز و زمستان است که هوا خنک تر می شود.در فصل های سرد سال هوای اینجا بهاری 
می شود! تنها موجودی که می تواند در آب های گرم پر از هیدروژن سلفوره و کلر چشمه 
گنو دوام بیاورد نوعی ماهی خاص به نام آوینیوس گینویس است که در هیچ کجای دیگر 

نمی توانید آن را پیدا کنید.
 مسجد جامع دلگشا

یکی دیگر از جاهای دیدنی بندرعباس مسجد جامع اهل سنت این شهر معروف به مسجد 
دلگشا است. این مسجد دوطبقه با دوازده ستون، یک مناره و صحن و نمای سنتی و معماری 
قدیمی اش در دید گردشگران بسیار جذاب و تماشایی است. قدمت این مسجد بیش از ۲۵۰ 

سال است که چندین بار مورد مرمت و بازسازی قرار گرفته است.
 آب انبارهای برکه باران

از دیگر جاذبه های بندرعباس مجموعه ای شامل ۵ برکه یا آب انبار است که با گنبدهای 
مــوزون و منحصربه فرد خود در خیابان ۲۲ بهمن بندرعباس جای گرفته و چشــم هر 
رهگذری را به خود جلب می کنند.این آب انبارها که در ساخت آن از مصالحی چون سنگ 
و ملات ساروج استفاده شده یکی از خاص ترین جاذبه های بندرعباس هستند. یکی از این 

برکه های خاص و استثنایی باران امروزه به آمفی تئاتر تبدیل شده است.

عکس روز

غروب کلبه جنگلی تالاب بین المللی خورخوران بندر خمیرغروب کلبه جنگلی تالاب بین المللی خورخوران بندر خمیر

سعد مرتضیسعد مرتضی

رامیار موحدیرامیار موحدی اینفوگرافی

به دنیای تازه ها خوش آمدید! در این ستون، شما را با جدیدترین اخبار، رویدادها و تحولات روز آشنا می کنیم. از فرهنگ و هنر گرفته تا علم و فناوری، هر آنچه که در دنیای 
اطراف ما در حال وقوع است، در اینجا برای شما گردآوری شده. با ما همراه باشید تا از تازه ترین اطلاعات و تحلیل ها بهره مند شوید!

   »ال جی« از کشش پذیرترین نمایشگر 
رونمایی کرد 

این ویژگی باعث می شود که نمایشگر جدید 
در صنعت  نمایشــگر  کشش پذیرترین  به 
تبدیل شــود و رکورد پیشــین ۲۰ درصد 

کشش را بیش از دو برابر کند. 
نمایشــگر جدیــد شــرکت »ال جــی«، 

کشش پذیری فوق العاده ای دارد که ابعاد آن 
را تا ۵۰ درصد افزایش می دهد.

الکترونیکی  ایســنا، شــرکت  به گزارش 
کره ای »ال جــی«)LG DispLay( که یکی 
از شــرکت های پیشــرو جهان در تولید 
فناوری های نمایشگر است، از نمونه اولیه 
یک نمایشگر قابل انعطاف جدید رونمایی 
کرده کــه ابعاد آن می توانــد تا ۵۰ درصد 
افزایش یابد. این ویژگی باعث می شود که 
نمایشگر جدید به کشش پذیرترین نمایشگر 
در صنعت تبدیل شود و رکورد پیشین ۲۰ 

درصد کشش را بیش از دو برابر کند.
به نقل از تامز هاردوار، قابلیت این فناوری 
کشــش پذیر، فراتر از گسترش اندازه است 

زیرا کاربــر می توانــد آن را آزادانه بدون 
آســیب رســاندن بچرخاند، باز کند و تا 
کند. این ویژگی، کاربردهای بســیاری را 
از لباس ها و فناوری های پوشــیدنی گرفته 
تا پنل های قابل لمــس خودرو به فناوری 
می دهد. ال جی حتی مفهومی را نشــان داد 
که در آن نمایشگر کشش پذیر مستقیما به 
لباس آتش نشان ها دوخته یا متصل می شود 
و اطلاعــات را در لحظه برای بقیه اعضای 
گروه نمایش می دهد.نمونه اولیه این فناوری، 
یک نمایشگر ۱۲ اینچی را با وضوح ۱۰۰ 
پیکســل در هر اینچ و رنگ RGB کامل 
نشــان می دهد که در صورت کشیده شدن 
به ۱۸ اینچ افزایــش می یابد. ال جی اعلام 

کرد که نمایشگر کشش پذیر را با یک ماده 
سیلیکونی خاص مورد استفاده در لنزهای 
طبی ســاخته و سپس، خواص آن را برای 
افزایش کشش پذیری و انعطاف پذیری بهبود 
بخشیده است.همچنین، نمایشگر از ساختار 
 LED سیم کشــی جدید و منبع نور میکرو
استفاده می کند که به کاربران امکان می دهد 
تا بارها نمایشــگر را بیش از ۱۰ هزار بار 
بکشند؛ بدون این که بر کیفیت تصویر تأثیر 
داشته باشــد.ال جی، صفحه نمایش جدید 
خود را در پارک علمی ال جی در ســئول 
به عنوان بخشــی از پروژه ملی نمایشگر 
کشــش پذیر با بیش از ۱۰۰ ســهامدار به 

نمایش گذاشت.

تازه ها

نمايندگي استانها:
جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش             09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی                          034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده                         09173413270  
یزد    علیرضا حائری زاده                             09334053156          
فارس عزیزاله قهرمانی                                 09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                             09362706723
بوشهر    مهران سلطانی نژاد                        09211487009
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